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Wstrzymanie naboru wniosków  

w ramach Programu Czyste Powietrze
Wo j e w ó d z k i  

F u n d u s z 
Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki 
Wodnej w Szcze-
cinie informu-
je o wstrzymaniu  
w dniu 28 listopa-
da 2024 r. o godz. 
14:15 naboru wnio-
sków  o dofinanso-
wanie w ramach 
programu priory-
tetowego „Czyste 
Powietrze”.

Wszystkie wnioski, które 
zgodnie z regulaminem na-
boru wniosków wpłyną do 
wfośigw, w tym przez gmi-
ny, operatorów lub w ścież-
ce bankowej, przed czasem 
wstrzymania naboru, zostaną 
rozpatrzone.

Informacja o wznowie-
niu przyjmowania wniosków 
zostanie opublikowana na 
stronie internetowej Woje-

wódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Szczecinie w od-
rębnym komunikacie.

W związku z pytaniami i wąt-
pliwościami mieszkańców co 
do zrealizowanych lub rozpo-
czętych już inwestycji, uprzej-
mie informujemy, że:

• „Czyste Powietrze” nadal 
trwa, w połowie grudnia ru-
szy nabór wniosków na ter-
momodernizację domów 
na terenach województw 
dotkniętych powodzią.

• Jednocześnie cały czas są 
i będą wypłacane dotacje 
z programu oraz trwa ob-
sługa wszystkich złożonych 
wniosków.

• W trosce o naszych be-
neficjentów 28 listopada 
rozpoczęła się niezbędna 
przerwa w przyjmowaniu je-
dynie nowych wniosków, co 
jest podyktowane koniecz-
nością zmiany programu 
i zabezpieczenia polskich 
gospodarstw domowych 
przed nadużyciami, tak by 
nadal działać na rzecz czy-
stego powietrza i niższych 
rachunków za ogrzewanie 
dla Polek i Polaków.

• W lepszej, nowej odsłonie 
program „Czyste Powie-
trze” zadebiutuje na wiosnę 
2025 r., z jasnymi zasadami  
i nowym źródłem finanso-
wania.

• Okres kwalifikowalności 
kosztów w nowej odsłonie 
będzie tak skonstruowany, 
żeby ci, którzy ponieśli już 
wydatki, a nie zdążyli złożyć 
wniosku, mogli ubiegać się 
o refundację po wznowie-
niu naboru wiosną 2025 r.
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Zmiana numerów telefonów  
w Urzędzie Miejskim

Drodzy mieszkańcy, in-
formujemy, że zmianie 

ulegają numery telefonów 
w Urzędzie Miejskim w Zło-
cieńcu.

Aktualny wykaz telefonów:

Sekretariat 510 817 700
510 817 512

Urząd Stanu Cywilnego 510 817 706

Biuro Rady Miejskiej 94 36 71 236
510 817 671

Straż Miejska
94 36 71 272
606 608 155
510 817 660

Referat Spraw Obywatelskich 510 817 507
510 817 506

Referat Podatków i Opłat Lokalnych
510 817 611
510 817 606
510 817 637

Referat Finansów i Budżetu

510 817 600
510 817 594
510 817 591
510 817 584
510 817 578

Referat Gospodarki Nieruchomościami  
i Urbanistyki

510 817 668
510 817 669
510 817 670

Referat Gospodarki Komunalnej
510 817 558
510 817 554
510 817 550

Referat Inwestycji 510 817 548
510 817 539

Referat Gospodarki Odpadami
510 817 691
510 817 695
510 817 708

Referat ds. Społecznych i Zdrowia 510 817 679
510 817 684

Referat Organizacyjny i Kadr
510 817 498
510 817 503
510 817 520

Referat Promocji i Rozwoju Gospodarczego 510 817 642
510 817 645

Referat Informatyki 510 817 638
510 817 640

Pozyskiwanie Funduszy Zewnętrznych 510 817 646
Zamówienia Publiczne 510 817 565
Komendant Gminny Ochrony  
Przeciwpożarowej i Zarządzanie Kryzysowe 601 691 617

Sprawy Obronne i Obrona Cywilna 601 691 617
Radca Prawny 510 817 538
Kontrola Wewnętrzna i Zewnętrzna 510 817 526

Trzy Referaty Urzędu Miej-
skiego w Złocieńcu prze-

niesiono do nowoczesnych 
wnętrz przy ul. Wolności 8  
(I piętro, budynek PKO BP). 
To krok ku lepszej obsłudze 
mieszkańców, zgodny z wizją 
Burmistrz Małgorzaty Głodek.

Urzędowanie w nowej lo-
kalizacji rozpoczyna Referat 
Inwestycji, a także Referat 

Gospodarki Komunalnej oraz 
Gospodarki Nieruchomościa-
mi i Urbanistyki.

Zmiany w urzędzie obejmu-
ją też modernizację infrastruk-
tury, nowe wyposażenie oraz 
ulepszenia cyfrowe. 

– Chcemy sprostać wy-
mogom prawa i zapewnić 
ochronę danych mieszkań-
ców – podkreśla Burmistrz.

Nowa organizacja prze-
strzeni poprawi warunki pracy 
i obsługi klientów. Szczegóły 
zmian będą publikowane na 
bieżąco.

Zmiana lokalizacji referatów Urzędu Miejskiego 

Uwaga na przejazdach!
Od 15 grudnia 2024 r. 

wraca ruch kolejowy 
na linii z jednostki wojskowej  
w Budowie.

W związku z rewitalizacją 
linii kolejowej nr 410 Grot-
niki Drawskie – Choszczno 
PKP Polskie Linie Kolejowe 
S.A. Zakład Linii Kolejowych 
w Szczecinie informuje, iż  
z dniem 15 grudnia 2024 r. 
na przedmiotowej linii kole-
jowej w km od 61,164 do km 
116,716 zostanie przywró-
cony ruch kolejowy, na ten 
moment przewidziany tylko 

dla pociągów towarowych, 
o dopuszczalnej prędkości 
V=40 km/h.

Burmistrz Złocieńca Małgorzata 
Głodek powołała nowy skład 

Społecznej Komisji Mieszkanio-
wej. Wręczenie nominacji odby-
ło się wczorajszego (17.12.2024 
r.) popołudnia w siedzibie złocie-
nieckiego Ratusza.

Komisją pokieruje doświad-
czona Przewodnicząca Marcela 
Wiśniewska. Jej zastępcą zosta-
ła Monika Dremluk, sekretarzem 
Halina Wenelska - Grątman, zaś 
członkami - Jarosław Sobczak, 
Agnieszka Bucholc, Anna Ku-
backa, Andrzej Szczurko i Barba-
ra Braniecka. Członkowie Komisji 
nie pobierają wynagrodzenia za 
swoją pracę. 

W spotkaniu uczestniczył także 
Zastępca Burmistrza Jacek Sza-
dzewicz oraz Sekretarz Gminy Ja-
cek Brzozowski. 

Zadanie Komisji nie jest proste. 
To m.in. przeprowadzanie ewen-
tualnych wizji lokalowych, opi-
niowanie ostatecznych list osób 
ubiegających się o przydział 
lokalu mieszkalnego i propono-
wanie, w formie protokołu, przy-
działu lokalu mieszkalnego dla 
osób lub rodzin ubiegających się 
o przydział lokalu. 

W celu zapewnienia kontroli  
społecznej lista, po zatwier-
dzeniu przez Burmistrza, będzie 

podawana do publicznej wia-
domości zarówno w Internecie, 
jak i w gablocie korytarza Zakła-
du Gospodarki Mieszkaniowej  
w Złocieńcu.

Ponadto Przewodnicząca Ko-
misji założyła profil facebook 
Społecznej Komisji Mieszkanio-
wej w Złocieńcu, na której pu-
blikowane będą aktualności.  
Za jej pośrednictwem będzie tak-
że można napisać bezpośred-
nio do Przewodniczącej Komisji  
i uzyskać podstawowe odpowie-
dzi na pytania.

    / spoecznakomisjamieszkaniowawzociencu

Komisja Mieszkaniowa po nowemu



ZŁOCIENIECKIE KLIMATY - NR 4/2024 (51) 3
Szanowni Mieszkańcy!
Kończący się rok to czas refl eksji nad tym, co udało się osiągnąć oraz spojrzenia w przyszłość – 
na wyzwania i szanse, które przed nami stoją. Rok 2024 przyniósł wiele zmian i intensywnych działań, 
a także trudności, które musieliśmy wspólnie przezwyciężać. 

Jednocześnie z dumą mogę powiedzieć, że mimo problemów, nie zwalniamy tempa w realizacji 
inwestycji, które są fundamentem naszej wspólnej przyszłości. Nowe projekty: infrastrukturalne, 
wsparcia dla przedsiębiorców, inwestycje w edukację i kulturę – 
to obszary, które pozwolą naszej Gminie rozwijać się i budować 
lepsze warunki życia dla każdego z nas.

Rok 2025 będzie czasem dalszej pracy i adaptacji do zmieniających 
się warunków. Jestem jednak przekonana, że wspólnie możemy 
budować przyszłość pełną możliwości. Życzę Państwu zdrowia, 
spokoju i pomyślności w Nowym Roku. Jak powiedział Henry Ford: 
„Zbieranie się razem to początek, trzymanie się razem to postęp, 
a wspólna praca to sukces.” Niech zatem nadchodzący rok 
przyniesie realizację Waszych osobistych planów i wspólne sukcesy, 
które wzmocnią naszą Gminę i jej przyszłość.

Z wyrazami szacunku,
Małgorzata Głodek
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NINJA OCR Park Złocieniec 
zwycięskim projektem BO 2025
W wyniku czynności, zmierzają-

cych do ustalenia wyników 
głosowania na projekty zgłoszone 
w ramach budżetu obywatelskiego 
na 2025 rok, komisja powołana Za-
rządzeniem nr 168/2024 Burmistrza 
Złocieńca z dnia 4 września 2024 r. 
w sprawie powołania komisji ds. bu-
dżetu obywatelskiego w celu prze-
prowadzenia procedury tworzenia 
budżetu obywatelskiego gminy Zło-
cieniec na 2025 rok, informuje, że:

• kwota środków budżetu obywatel-
skiego określona w uchwale budże-
towej na 2025 rok wynosi 180.000,00 zł;

• zgłoszono wstępnie 6 projektów, 
z czego po ocenie formalnej 
i możliwości ich wykonania osta-
tecznie poddano pod głosowanie 
6 projektów;

• na 6 projektów, zakwalifi kowanych 
do poddania ich pod głosowa-
nie mieszkańców gminy, oddano 
w głosowaniu ogółem 2906 głosów
(z tego: 1632 głosy oddano  elek-
tronicznie przez internet i 1274 gło-
sy oddano na kartach „papiero-
wych”), z czego oddano 2642 głosy 
ważne i 264 głosy nieważne (w tym: 
20 głosów spoza gminy Złocieniec, 
195 głosów oddano wielokrotnie 
przez te same osoby, 46 głosy były 
wypełnione niekompletnie tj. bez 
podania danych osobowych lub 
adresowych z nieczytelnymi dany-
mi osobowymi, a 3 karty do głoso-
wania były niewypełnione);

• na poszczególne projekty (w ko-
lejności na karcie głosowania) od-
dano odpowiednio ważne głosy 
w ilości: 

1. „Zadaszenie trybun Stadio-
nu Miejskiego im. Andrzeja Korola 
w Złocieńcu”, z szacunkową wy-
ceną 180.000,00 zł, zgłoszony przez 
p. Łukasza Piórkowskiego - 
557 głosów ważnych;
2. „NINJA OCR Park Złocieniec”, 
z szacunkową wyceną 180.000,00 zł, 
zgłoszony przez p. Marlenę Bielak – 
1066 głosów ważnych;
3. „Bezpieczeństwo ruchu drogowe-
go w Złocieńcu i gminie”, z szacunko-
wą wyceną 178.890,00 zł, zgłoszony 
przez p. Janusza Olszewskiego  - 
78 głosów ważnych;
4. „Zabawa na całego – rewitaliza-
cja integracyjnych placów zabaw 
w Złocieńcu”, z szacunkową wy-
ceną 180.000,00 zł, zgłoszony przez 
p. Juliannę Jureczkin-Mikołaj-
czak oraz p. Marcelę Wiśniewską - 
68 głosów ważnych;
5. „Wiejskie Centrum Wsparcia 
Kryzysowego (WCWK)”, z szacun-
kową wyceną 179.500,00 zł, zgło-
szony przez p. Annę Makuchowską - 
306 głosów ważnych;
6. „Zieleń łączy pokolenia, czyli zie-
lony zakątek integracji międzypo-
koleniowej”, z szacunkową wyceną 
179 500,00 zł, zgłoszony przez 
p. Andrzeja Jankowskiego - 
567 głosów ważnych;. 

Projektem wybranym i zakwalifi kowa-
nym do realizacji w 2025 r. wraz z szacun-
kową wyceną kosztów ich realizacji jest 
projekt pn. „NINJA OCR Park Złocieniec”, 
z szacunkową wyceną 180.000,00 zł, 
zgłoszony przez p. Marlenę Bielak. Pro-
jekt uzyskał 1066 głosów ważnych. Ter-
min realizacji do 31.12.2025 r.

Burmistrz Złocieńca wprowadzi ww. 
projekt, wybrany w ramach budżetu 
obywatelskiego, do uchwały budże-
towej gminy na 2025 rok, przy czym 
w toku prac nad projektem uchwały 
budżetowej nie może on być usunię-
ty lub zmieniony w stopniu istotnym 

do projektu wybranego w ramach 
budżetu obywatelskiego.

Złocieniec, 06 grudnia 2024 r.
[Przygotowali: Leszek Modrzakowski 

i Sebastian Kuropatnicki]

Zdrowych, pogodnych i pełnych miłości 
Świąt Bożego Narodzenia 

spędzonych w gronie najbliższych 
oraz pomyślnego Nowego Roku

wypełnionego sukcesami 
i spełnionymi marzeniami!

Burmistrz Złocieńca
Małgorzata Głodek

Przewodnicząca Rady
Aneta Kuszmar
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Zbadasz 

serce 
nawet poza 
szpitalem

W związku z zakupem 
nowych aparatów do 

badania EKG metodą Holtera 
szpital w Kańsku informuje, że 
od 1 stycznia 2025 r. wznawia 
możliwość odpłatnego wy-
konania badania dla osób 
nie będącymi pacjentami 
placówki.

Szpital uzyskał 10 kwietnia 
2024 r. dofi nansowanie za-
kupu od Gminy Złocieniec 
w kwocie 45 tys. zł. 

Wszelkie niezbędne informacje do 
umówienia badania są dostępne na stro-
nie internetowej SP ZOZ Szpitala Specjali-
stycznego MSWiA w Złocieńcu:

https://www.szpitalkansk.pl/aktualnosci/
dobro-pacjenta-to-nasz-cel/

Badanie metodą holtera to nieinwazyj-
ne, ciągłe monitorowanie rytmu serca za 
pomocą przenośnego urządzenia EKG, 
które rejestruje aktywność elektryczną 
serca przez 24 godziny lub dłużej.

Osoby zainteresowane wykonaniem 
takiego badania w złocienieckim szpita-
lu mogą kontaktować się pod numerem 
telefonu 513 194 963, celem wyznaczenia 
daty i godziny wizyty.
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Otwarcie Ronda Ceramików w Złocieńcu
W dniu 11 grudnia 2024 r. do-

konano ofi cjalnego otwar-
cia Ronda Ceramików w Złocieńcu. 
Otwarcie było symbolicznym zakoń-
czeniem inwestycji  pn. „Przebudowa 
Ronda Ceramików z oświetleniem 
oraz z drogami dojazdowymi ul. 5-go 
Marca i ul. F. Chopina”. Przecięcia 
wstęgi dokonali: Jacek Kozłowski 
Starosta Drawski, Tomasz Budzyń-
ski Wicestarosta Drawski, Stanisław 
Cybula Wiceprzewodniczący Rady 
Powiatu  Drawskiego, Małgorzata 
Głodek Burmistrz Złocieńca, Jacek 
Szadzewicz Zastępca Burmistrz Zło-
cieńca oraz Andrzej Półgrabski Dy-
rektor Zarządu Dróg Powiatowych 
w Drawsku Pomorskim.

W ramach inwestycji zrealizowa-
no  przebudowę drogi powiatowej 
nr 2035Z (ul. 5-go Marca, klasa tech-
niczna: droga zbiorcza) na odcinku 
ok 205,2 m oraz przebudowę dro-
gi powiatowej nr 1971Z ul. Chopina 
o długości 240m. Jezdnia drogi po-
wiatowej 2035Z posiada szerokość 
nawierzchni wynoszącą 8,00 m. Po 
jednej stronie jezdni wykonano chod-
nik o szerokości zmiennej dopaso-
wanej do istniejących zabudowań 
i ogrodzenia (około 2,0 m), nato-
miast po stronie przeciwnej wyko-
nano miejsca postojowe. Istniejący 
pas chodnika i zieleni po przeciwnej 
stronie pozwalił na wykonanie miejsc 
postojowych o szerokości 4,80 m 
i chodnik o szerokości 3,0 m. W km 
0+414,0 wykonano wyprowadzenie 
łuków poziomych na skrzyżowaniu 
z ul. Okrzei - droga powiatowa.  W km 
0+ 00000 drogi powiatowej nr 2035Z 

na skrzyżowaniu z ul. Chopina wyko-
nano rondo z wysepką centralną za-
gospodarowaną zielenią o średnicy 
wewnętrznej 10,0 m kołem najazdo-
wym wykonanym z kostki granitowej 
o szerokości 2,0 m. Pozostałe pasy 
ruchu wokół ronda wykonano z mie-
szanki bitumicznej o szerokości pasa 
ruchu 5,0 m. Wykonano doświetlenie 
3 przejść dla pieszych. Zrealizowano 
wyniesienie jednego przejścia dla 
pieszych, wykonano wyspę azylo-
wą, dostosowano przejścia dla osób 
niewidomych. W ciągu przebudowy-
wanej drogi powiatowej wykonano 
zjazdy do posesji z betonowej kostki 
brukowej. W ramach inwestycji wy-
konano również wpusty uliczne wraz 
z przyłączami do istniejącej i pro-
jektowanej sieci deszczowej w celu 
prawidłowego odwodnienia nowo-
powstałych nawierzchni. Inwestycja 
dotyczy również przebudowy drogi 
powiatowej nr 1971Z- ul.  Chopina 
polegającej na remoncie istniejącej 

nawierzchni bitumicznej (na odcin-
ku od ronda do wiaduktu tj. w ciągu 
działki nr 233, wymianie istniejących 
krawężników betonowych po lewej 
stronie, przebudowie chodnika po 
stronie lewej). Ponadto wykonano 
zjazdy na posesje w obrębie projek-
towanego odcinka drogi. Początek 
realizacji zadania rozpoczęto w km 
0+037,30 od linii granicznej działki. 
Przedmiotowa inwestycja polegała 
na poprawie bezpieczeństwa miesz-
kańców poprzez przebudowę na-
wierzchni drogowej oraz chodnika 
po stronie lewej wraz ze zjazdami. 
Jednocześnie wykonywano nową 
sieć kanalizacji deszczowej. 

Wartość inwestycji: 3 466 492,63 zł
Dofi nansowanie Rządowy Fundusz 

Rozwoju Dróg: 1 682 644,96 zł
Dofi nansowanie Gmina Złocieniec: 

891 923,83 zł
Wkład własny Powiatu: 891 923,84 zł

Cieszyńska już cieszy

Zakończył się remont wraz z ter-
momodernizacją budynku wielo-

rodzinnego przy ul. Cieszyńskiej 10 
w Złocieńcu. Odbiór robót nastąpił 
25.11.2024 r., a ich całkowita wartość 
to grubo ponad pół miliona zł.

Dokładnie 569 929 zł brutto koszto-
wała całkowita przemiana budynku, 
rozpoczęta umownie od 04.06.2024 r.

Zakres robót objął ocieplenie 
ścian zewnętrznych styropianem 
gr. 14 cm, wykonanie ocieplenia 
ścian wewnętrznych (strych/miesz-
kanie) wełną mineralną gr. 10 cm, 
wykonanie ocieplenia dachu wełną 
mineralną gr. 18 cm wraz z wykona-
niem nowego pokrycia z dachówki 
cementowej, ocieplenie stropu we-
wnętrznego pod strychem wełną 

mineralną gr. 20 cm wraz z wykona-
niem podłogi oraz wymianę starych 
okien i drzwi wejściowych na klatce 
schodowej. Prace objęły również ko-
miny i zbicie tynków, a także montaż 
okien połaciowych w związku z pod-
niesieniem dachu.

W ramach prac zrealizowano rów-
nież remont klatki schodowej, re-
mont dachu z lukarnami, wymianę 
starych okien w piwnicy, remont co-
kołu i ścian fundamentowych wraz 
z ociepleniem styropianem gr. 8 cm 
i wykonaniem izolacji z mat wibroaku-
stycznych, wymianę opraw oświe-
tleniowych w częściach wspólnych 
budynku, wymianę wewnętrznej linii 
zasilającej i remont opaski z kostki 
brukowej przy budynku.

Jacek Zbierajewski 
powołany na 

Skarbnika Gminy 
Złocieniec

W dniu 28 listopada 2024 r. pod-
czas VI Sesji Rady Miejskiej 

w Złocieńcu, na wniosek Burmistrz Zło-
cieńca Małgorzaty Głodek, Rada Miej-
ska w Złocieńcu podjęła uchwałę 
w sprawie powołania Skarbnika Gminy 
Złocieniec.

Funkcję tę objął Jacek Zbierajewski, 
który wcześniej pełnił obowiązki Naczel-
nika Wydziału Finansowego w Starostwie 
Powiatowym w Drawsku Pomorskim, 
a w ostatnich miesiącach pracował na 
stanowisku inspektora ds. kontroli fi nanso-
wej w Urzędzie Miejskim w Złocieńcu.

PKP na dobrej drodze
Czy budynek 

po dworcu 
kolejowym w Zło-
cieńcu odzyska 
życie? O tę spra-
wę zabiegała 
w poniedziałek (02.12.2024 r.) w Poznaniu 
Burmistrz Złocieńca Małgorzata Głodek 
wraz ze swoim Zastępcą, Jackiem Sza-
dzewiczem. Jest realna perspektywa na 
przejęcie budynku w ciągu dwóch lat.

Zabytkowy budynek dworca to wspól-
ne dobro mieszkańców gminy. Obecnie 
nadal należy do PKP, a jego stan tech-
niczny pozostawia wiele do życzenia.

- Chcemy przejąć ten obiekt na wła-
sność gminy, aby znów służył mieszkań-
com – wyjaśnia Burmistrz M. Głodek. 
– Jest wiele pomysłów na jego wykorzy-
stanie, począwszy od siedziby lokalnych 
stowarzyszeń, organizacji pozarządo-
wych czy klubów, przez miejsca spotkań 

dla seniorów, miejsca na zajęcia dla 
dzieci i młodzieży, jak np. świetlica śro-
dowiskowa, czy sale spotkań, warsztatów 
i wydarzeń kulturalnych. Jednak z powo-
du nakładów koniecznych od poniesie-
nia na rewitalizację, chcemy przyjąć go 
nieodpłatnie.

I tego m.in. tematu dotyczyły rozmo-
wy w stolicy Wielkopolski. Przedstawicie-
le poznańskiego Oddziału Gospodaro-
wania Nieruchomościami PKP – Dyrektor 
jednostki Daniel Orzechowski, Bartłomiej 
Siekierski, Zastępca Dyrektora Oddzia-
łu ds. Obrotu Nieruchomościami oraz 
Mateusz Zaleski, Specjalista w Wydziale 
Handlowym wyrazili zainteresowanie ini-
cjatywą gminy. Jej fi nał może nastąpić 
najprawdopodobniej w ciągu dwóch lat, 
po załatwieniu wielu wymaganych pra-
wem formalności. Jedną z nich będzie 
konieczność podjęcia przez Radę Miej-
ską uchwały o chęci przejęcia nierucho-
mości do swojego zasobu.
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Powstał Młodzieżowy 

Zespół Doradczy 
Burmistrza Złocieńca

20 listopada 2024 r.  
w złocienieckim ra-

tuszu Burmistrz Złocieńca 
Małgorzata Głodek odbyła 
pierwsze spotkanie z Mło-
dzieżowym Zespołem Dorad-
czym Burmistrza Złocieńca.  
W skład zespołu zostali po-
wołani uczniowie złocieniec-
kich szkół: Hanna Kępińska, 
Amelia Kak, Julia Bania oraz 
Igor Zdziech. Przewodniczą-
cym Zespołu został wybrany 
Igor Zdziech.

W trakcie spotkania bur-
mistrz wręczyła uczniom 
akty powołania na człon-
ków zespołu doradczego. 
Spotkanie miało charak-
ter organizacyjny, burmistrz 

przedstawiła zasady funkcjo-
nowania zespołu, omówiono 
także plany  i zamierzenia 
działalności zespołu. W spo-
tkaniu uczestniczyły także 
dyrektorki złocienieckich 
szkół: Joanna Skraba – Śliwka 
dyrektor Szkoły Podstawowej 
Nr 1 , Małgorzata Szcześniak 
dyrektor Szkoły Podstawowej 
Nr 3, Agnieszka Oleszczuk dy-
rektor Szkoły Podstawowej  
w Nowym Worowie oraz Be-
ata Miszewska dyrektor Ze-
społu Szkół im. gen. Włady-
sława Andersa. Zespół jest 
organem opiniodawczo – 
doradczym  i pomocniczym 
w zakresie kształtowania 
spójnej polityki młodzieżowej 
na poziomie lokalnym.  

Burmistrz Złocieńca ogłasza I ustny przetarg nieograniczony

na sprzedaż działki niezabudowanej nr ewid. 127/3 obręb 
ewid. 0006, Złocieniec-6, jednostka ewid. miasto Złocieniec 

oznaczonej zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego częściowo symbolem 7.8.U - zespół usługowy, 
punkt obsługi szlaku rowerowego (w tym hotel) (pow. ca 0,64) 

oraz częściowo symbolem 7.9.EE - rezerwa terenu na trafostację 
dla projektowanego osiedla. Nieruchomość nie jest obciążona 

hipoteką ani innymi ograniczonymi prawami rzeczowymi.

cena wywoławcza wynosi - 
248.900,00 zł + podatek VAT

Przetarg odbędzie się w dniu 10 stycznia 2025 roku o godz. 10-tej 
w sali narad Urzędu Miejskiego w Złocieńcu  

przy ul. Wolności 10 /pokój nr 12/. 

W przetargach mogą uczestniczyć krajowe osoby fizyczne  
i prawne oraz cudzoziemcy w rozumieniu ustawy o nabywaniu 

nieruchomości przez cudzoziemców. Warunkiem przystąpienia do 
przetargu jest wpłacenie wadium w wysokości 25.000,00 zł  

na konto Gminy Złocieniec w PKO BP o/Złocieniec  
Nr 38 1020 2847 0000 1102 0009 6719 w takim terminie,  

aby możliwe było stwierdzenie jego zaksięgowania  
najpóźniej w dniu 07 stycznia 2025 roku.

Cena uzyskana w przetargu stanowi cenę nabycia 
nieruchomości na własność, którą należy zapłacić przed 

zawarciem umowy notarialnej. Przetarg jest ważny bez względu 
na liczbę uczestników, jeżeli chociaż jeden z nich zaoferuje cenę 

wyższą od ceny wywoławczej. Postąpienie nie może być mniejsze 
niż 1% ceny wywoławczej z zaokrągleniem do pełnych dziesiątek 

złotych w górę.

Dodatkowe szczegółowe informacje dotyczące przetargu można 
uzyskać w Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki 

UM w Złocieńcu - I piętro budynku przy ul. Wolności 8  
lub telefonicznie pod nr telefonu 510 817 668 lub 510 817 669.

Zielone płuca Złocieńca  
w modernizacji

Zapowiadane niedawno 
prace przy drzewostanie 

w Parku Żubra w Złocieńcu 
rozpoczęły się. W przyszłym 
roku przyjdzie czas na ścież-
kę rowerową, a w dalszej 
kolejności na kompleksową 
przebudowę wszystkich ale-
jek.

W zakresie dbałości o drze-
wostan zadanie obejmuje  
m. in. usunięcie posuszu ko-
ronowego, wykonanie pod-
pory pnia oraz wiązań ela-
stycznych konarów koron, 
podkrzesanie pni, usunięcie 
odrośli korzeniowych, korektę 
koron i poprawę statyki drzew 
zakwalifikowanych do prze-
prowadzenia prac pielęgna-
cyjno-urządzeniowych. Usu-
nięte zostaną także drzewa 
obumarłe. Przeprowadzenie 
tych prac na celu poprawę 
statyki i stanu zdrowotnego 
drzew, a także zwiększenia 
bezpieczeństwa w ich po-
bliżu. Prace pielęgnacyjno-
-urządzeniowe drzewostanu 
parkowego obejmą także 
chronione pomniki przyrody 
żywej.

Ponadto, w trakcie realiza-
cji jest projekt ścieżki rowe-
rowej łączący Wałcz ze Zło-
cieńcem. Nadzór inwestorski 
nad tą inwestycją prowadzi 
Zarząd Dróg Wojewódzkich 
w Koszalinie. W jej ramach 
na terenie gminy Złocieniec 
wykonano przejazd przez 
skrzyżowanie ulic Połczyńskiej 
z Cieszyńską, a w trakcie re-
alizacji są roboty ziemno-na-
wierzchniowe w okolicach 
wsi Bobrowo. Do wykonania 
pozostaje odcinek biegną-
cy wzdłuż alei Grabowej  
w Parku Żubra. W tym miejscu 
nastąpi wymiana nawierzch-
nia na całej jej szerokości 
nawierzchnia. Przewidywany 
termin realizacji to 2025.

Burmistrz Mał-
gorzata Głodek 
podpisała również 
umowę na wy-
konanie projektu 
przebudowy alejek w Parku 
Żubra wraz z montażem ele-
mentów małej architektu-
ry. Prace mają nastąpić na 
przełomie 2025 i 2026 roku. 
Projekt będzie realizowany 
w ramach zadania Zintegro-
wanych Inwestycji Terytorial-
nych (ZIT) Miejskiego Obszaru 
Funkcjonalnego Strefy Cen-
tralnej. Celem tego działania 
jest zwiększenie atrakcyjności 
turystycznej i ochrony dóbr 
kultury poprzez odbudowę  
w zabytkowym układzie 
urbanistycznym Parku Żubra - 
zielone płuca Złocieńca.
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Waldemar Włodarczyk Zasłużony  
dla Miasta i Gminy Złocieniec

W dniu 28 listopada 2024 
r. podczas VI Sesji Rady 

Miejskiej w Złocieńcu, Przewod-
nicząca Rady Miejskiej Aneta 
Kuszmar dokonała uroczystej 
dekoracji medalem Zasłużony 
dla Miasta i Gminy Złocieniec 
Waldemara Włodarczyka.

Tytuł ten został nadany 
Uchwałą Nr V/71/2024 Rady 
Miejskiej W Złocieńcu z dnia 31 
Października 2024 r. w sprawie 
nadania tytułu Zasłużony dla 
Miasta i Gminy Złocieniec na 
wniosek Stowarzyszenia „Złocie-
niec Moje miasto”. Stowarzysze-
nie swój wniosek uzasadniło na-
stępująco:

Pan Waldemar Włodarczyk 
od 1990 roku jest mieszkańcem 
Złocieńca. Tu w roku 1982 podjął 
pierwszą pracę w Komunalnym 
Przedsiębiorstwie Remontowym 
w Złocieńcu, jako majster, po-
tem kierownik budów. Po odby-
ciu służby wojskowej pracował 
w UM w Drawsku Pomorskim, 
jako kierownik referatu inwesty-
cji. W roku 1994 podjął pracę  
w UM w Złocieńcu, jako Zastęp-
ca Burmistrza Złocieńca do 2002 
roku. W 2002 roku wygrał wybory 
bezpośrednie i był Burmistrzem 
Miasta do 2014 roku. W latach 
2015 do 2018 był przewodniczą-
cym Związku Miast i Gmin Poje-
zierza Drawskiego.

Odznaczony:
• Srebrny Krzyż Zasługi;
• Odznaka Honorowa Srebrne-

go Gryfa Zachodniopomor-
skiego;

• Złoty Znak Związku OSP RP;
• Brązowy, Srebrny i Złoty Krzyż 

za zasługi dla pożarnictwa;
• Złoty Medal za zasługi dla Ligi 

Obrony Kraju;
• Srebrny Krzyż za zasługi dla 

Klubów Żołnierzy Rezerwy;
• Odznaka Honorowa Sybiraka;
• Złota Odznaka za zasługi dla 

Związku Sybiraków;
• Złota Odznaka Honorowa 

PZERiE;
• Honorowa Odznaka Zasłużo-

ny dla Rolnictwa;
• Odznaka za zasługi dla Pol-

skiego Związku Działkowców;
• Odznaka Pamiątkowa 2 Bry-

gady Zmechanizowanej.

Wymienione odznaczenia to 
nie tylko praca w samorządzie, 
bo tak można wywnioskować 
lecz jest to efekt współpracy 
Pana Waldemara Włodarczyka 
z podmiotami gospodarczymi, 
stowarzyszeniami, organizacja-
mi, instytucjami. Nigdy nie szczę-
dził czasu dla mieszkańców 
Złocieńca i Gminy Złocieniec. 
Zawsze na pierwszym planie  
w jakichkolwiek działaniach 
był człowiek. Dbał i nadal dba  
o rozwój gospodarczy i spo-
łeczny gminy Złocieniec. Z jego 
inicjatywy powstało wiele inwe-

stycji w dziedzinie sportu: euro 
boisko, orliki, rozbudowany sta-
dion. W dziedzinie społecznej: 
mieszkania komunalne, rozbu-
dowano i zmodernizowano kino, 
wyremontowano świetlice wiej-
skie itd. Skanalizowano gminę  
w 99%. Dzisiaj jeziora mają wodę 
pierwszej klasy czystości. W dzie-
dzinie bezpieczeństwa dbał  
o wyposażenie OSP. Jest rów-
nież członkiem OSP. Powstało 
wiele inicjatyw, dla przykładu 
Rada Sportu, Rada Seniorów, 
Rada Kultury. Organizowane 
były spotkania, gdzie nagra-
dzano podmioty gospodarcze 
za ich działalność na terenie 
gminy, tworzenie miejsc pracy 
i rozwój gospodarczy. Poma-
gał w organizacji Targów Wy-
stawienniczo Gospodarczych, 
które miały na celu rozwój 
przedsiębiorstw, a tym samym 
promowanie Gminy. Nagradza-
no osoby za działalność i wyso-
kie wyniki w sporcie i kulturze. 
Z inicjatywy Pana Waldemara 
Włodarczyka powstał Związek 
Miast i Gmin Pojezierza Draw-
skiego. Należy do wielu stowa-
rzyszeń, gdzie czynnie bierze 
udział. Założył lub współzakła-
dał wiele stowarzyszeń, np. Lo-
kalna Organizacja Turystyczna, 
Bezpieczna Gmina, Złocieniec 
Moje Miasto, Europejski Festiwal 
Ludzi, Stowarzyszenie Inicjatyw 
Społeczno-Gospodarczych. Po-
magał w utworzeniu Centrum 
Inicjatyw Społecznych. Wspierał 
działania związków emeryckich 
i inne organizacje poświęcając 
swój czas prywatny i rodzinny.



ZŁOCIENIECKIE KLIMATY - NR 4/2024 (51)6
O pieniądzach na 
czyste środowisko

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Szczecinie był celem dzisiejszej 

(04.12.2024 r.) wizyty Burmistrz Złocieńca Małgorzaty 
Głodek.

W spotkaniu z Prezesem Zarządu Funduszu Waldema-
rem Miśko uczestniczył także Zastępca Burmistrza Zło-
cieńca Jacek Szadzewicz.

Wśród poruszanych tematów była kontynuacja 
współpracy w ramach programu „Czyste powietrze”, 
problematyka usuwania ze środowiska azbestu, za-
grożenia związane z Barszczem Sosnowskiego, a także 
kwestie systemu indywidualnej segregacji odpadów. 
Istotną sprawą były również zagadnienia dofinansowa-

nia projektów środowiskowych i związanych z gospodarką wodną,  
w zakresie pożyczek, jak i dotacji.
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Niebawem okaże się, czy mieszkańcy Gmi-
ny Złocieniec zyskają dodatkową moż-

liwości podróży nie tylko przez teren gminy, 
ale też z jednego krańca Złocieńca na drugi. 
Burmistrz Złocieńca Małgorzata Głodek zło-
żyła do Wojewody Zachodniopomorskiego 
wniosek o dofinansowanie z Funduszu Rozwoju 
Przewozów Autobusowych.

Poza dotychczasowymi 8 liniami kursującymi 
regularnie po terenie gminy, we wniosku uję-
ta jest dodatkowa linia przewozów pasażer-
skich na trasie Złocieniec – Złocieniec, przez 
Cieszyno. Dodatkowo w okresie wakacyjnym 
planowane są kursy weekendowe do Cieszy-
na i umożliwienie dojazdu nad plażę jeziora 
Siecino. Wyniki naboru powinny być znane 23 
grudnia 2024 r..

Przewozy mieszkańców są zaplanowane 
jako gminne przewozy pasażerskie w ramach 
publicznego transportu zbiorowego. Ze wzglę-
du na znaczny koszt organizacji przewozów 
(pokrycie przez gminę kosztów utrzymania, 
eksploatacji i napraw pojazdów, zatrudnienia 
kierowców itd.), planowane jest wprowadze-
nie biletowania połączeń za niewielką odpłat-
nością.

Transport coraz 
bliżej

Nasze drogie drogi. 
Wspólnie szukamy rozwiązań

Wizyta w Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad 

Oddział Szczecinie, otwarcie ron-
da Ceramików w Złocieńcu oraz 
rozmowy z administracją powiatu 
o wspólnej realizacji inwestycji. 
Temat dróg zdominował pierwszą 
połowę tygodnia w Gminie Zło-
cieniec. 

Burmistrz Złocieńca Małgorzata 
Głodek wraz z Zastępcą Jackiem 
Szadzewiczem udali się w ponie-
działek 09.12.2024 r. do Szczecina, 
gdzie w siedzibie oddziału GDD-
KiA prowadzili rozmowy na temat 
przyszłych działań związanych  
z budową obwodnicy Złocieńca 
w ciągu drogi krajowej nr 20.

W spotkaniu udział wziął także 
Starosta Drawski Jacek Kozłowski, 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiato-
wych w Drawsku Pomorskim An-
drzej Półgrabski oraz przedstawi-
ciele GDDiA - Dyrektor Oddziału 
Łukasz Lendner wraz ze swoim za-
stępcą Mariuszem Mierzwą.

Omówiono bieżący harmono-
gram realizacji inwestycji. Właści-
we roboty budowlane, po zakoń-
czeniu prac dokumentacyjnych, 
planuje się rozpocząć pod koniec 
2026 roku. Wiadomo też, że za 
osiedlem Pomorskim w Złocieńcu 
zostanie wykonane przejście do 
lasu nad obwodnicą (kładka dla 
pieszych), z uwagi na zagłębienie 
tego odcinka w gruncie. 

Wykonana zostanie także ka-
nalizacja deszczowa w ulicy 
Piaskowej, do której trafią rów-
nież wody opadowo-roztopowe  
z ul. Bolesława Chrobrego, ul. Cie-
nistej i ul. Mirosławieckiej, a koszty 
jej wykonania poniesione zostaną 
solidarnie Powiat Drawski i Gmina 
Złocieniec.

Jest też świetna wiadomość 
dla cyklistów - ustalono, że w po-
przek obwodnicy (w ciągu ulicy 
Żeromskiego) powstanie ścieżka 

rowerowa. Będzie to odcinek, 
który zostanie włączony w przy-
szłą ścieżkę rowerową Złocieniec 
– Drawsko, przez Stawno, Lubie-
szewo, Linowno i Gudowo.

Władze Gminy duży nacisk po-
łożyły na kolejność prac. Wska-
zano, że z uwagi na jej militarny 
charakter, inwestycja powinna 
rozpocząć się od budowy ronda 
przy ulicy Czwartaków. 

Na spotkaniu poruszono także 
kwestie bieżącego utrzymania 
drogi krajowej nr 20 na terenie 
Złocieńca. Władze zwróciły uwa-
gę m.in. na zły stan drogi i posze-
rzenia oraz chodnika w obrębie 
przejazdu kolejowego na skrzyżo-
waniu DK20 z ul. Mirosławiecką. 
Wskazano także na niedziałające 
oświetlenie przejść dla pieszych 
na skrzyżowaniach ulic: Czapli-
necka - Tkacka, Okrzei – Mickie-
wicza oraz Czaplinecka – Zwycię-
stwa.

 Z kolei w środę 11.12.2024 r. 
odbył się odbiór sporego przed-
sięwzięcia inwestycyjnego. Cho-
dzi o zakończoną przebudowę 
Ronda Ceramików w Złocieńcu, 
wraz z oświetleniem oraz z droga-

mi dojazdowymi ul. 5-go Marca  
i ul. F. Chopina i chodnikami. Jed-
nocześnie wykonano tam nową 
sieć kanalizacji deszczowej. War-
tość inwestycji to aż 3 466 492,63 zł.  
Gmina Złocieniec dołoży-
ła do całości przedsięwzięcia  
891 923,83 zł. Powiat Drawski wy-
asygnował identyczną kwotę. Po-
zostałe środki pochodziły z Rządo-
wego Funduszu Rozwoju Dróg.

 Również w środę w gabinecie 
Burmistrza Złocieńca Małgorza-
ty Głodek odbyło się spotkanie 
z władzami Powiatu Drawskiego, 
w którym uczestniczył Starosta 
Drawski Jacek Kozłowski, Wicesta-
rosta Tomasz Budzyński, Wiceprze-
wodniczący Rady Powiatu Draw-
skiego Stanisław Cybula, a także 
Zastępca Burmistrza Złocieńca 
Jacek Szadzewicz oraz Andrzej 
Półgrabski, Dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych w Drawsku Pomor-
skim. Podczas narady ustalono, 
że w 2025 roku wykonane zosta-
ną projekty budowlane, których 
przedmiotem będzie przebudowa 
dróg powiatowych w Lubieszewie 
oraz drogi powiatowej Złocieniec-
-Darskowo. W obu przedsięwzię-
ciach Gmina Złocieniec będzie 
uczestniczyć finansowo.

Od połowy grudnia przy Alei Piastów w Zło-
cieńcu dostępna jest ładowarka dla po-

jazdów elektrycznych.

Istnieje możliwość ładowania jednocześnie 
dwóch pojazdów. Ładowarka jest własnością 
Energa Oświetlenie, a jej montaż jest wynikiem 
negocjacji prowadzonych przez gminę Złocie-
niec, w związku z zawartą umową komplekso-
wą na usługę oświetlenia ulic.

Aby naładować pojazd, należy wcześniej 
zainstalować aplikację ORLEN Charge i postę-
pować zgodnie z instrukcją zamieszczoną na 
urządzeniu. Uiszczenie należności możliwe jest 
przy pomocy karty płatniczej.

Szczegółowe objaśnienie można  
znaleźć na stronie internetowej:

https://orlencharge.pl/

Ładowanie auta 
możliwe od ręki
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Pasowanie na ucznia - pierwszy ważny egzamin

W tym roku szkolnym Ślubowanie  
i Pasowanie na ucznia Szkoły Pod-

stawowej nr 3 imienia Żołnierza Polskiego  
w Złocieńcu odbyło się 29 listopada 
2024 r.

Jedną z najpiękniejszych tradycji szkol-
nych jest Ślubowanie klas pierwszych. 
Każde dziecko rozpoczynając naukę 
z ogromną niecierpliwością czeka na 
moment, kiedy zostanie pasowane na 
pełnoprawnego ucznia. Jest to pierwszy 
szkolny egzamin, który pierwszoklasiści 
zdają przed szkolną społecznością i za-
proszonymi gośćmi.

W pięknie udekorowanej sali gimna-
stycznej zabrzmiały doniosłe słowa ślubo-

wania pierwszoklasistów. Pierwszaki za-
prezentowały swój program artystyczny,  
w którym zawarte były treści świadczące 
o znajomości regulaminu szkoły, przepi-
sów drogowych oraz patriotyczne. Udo-
wodniły tym swoją gotowość do pod-
jęcia obowiązku szkolnego. Doniosłym 
momentem uroczystości było złożenie 
Ślubowania na sztandar szkoły, które 
przeprowadziła Dyrektor Małgorzata 
Szcześniak. Na zakończenie uroczystości 
Dyrektor Szkoły oraz Burmistrz Złocieńca 
Małgorzata Głodek, panie z Rady Rodzi-
ców i rodzice uczniów złożyli przepiękne 
życzenia uczniom klas pierwszych, ży-
cząc im samych sukcesów w nauce.

26 listopada 2024 roku  
w Zespole Szkół im. gen. 

W. Andersa w Złocieńcu osiem-
nastu najlepszych ósmoklasistów 
z sześciu szkół podstawowych 
walczyło o tytuł Mistrza Popraw-
nej Polszczyzny w I Powiatowym 
Konkursie pod patronatem Staro-
sty Drawskiego.

Celem konkursu było promo-
wanie pośród dzieci kultury ję-
zyka ojczystego, poprawnego 
posługiwania się polszczyzną 
oraz wyłonienie uczniów uzdol-
nionych językowo, charakteryzu-
jących się dużą wiedzą i umiejęt-
nościami polonistycznymi.

Ósmoklasiści rozwiązywali test 
składający się 14. zadań przygo-
towanych przez Beatę Miszew-
ską – dyrektora Zespołu Szkół im. 
gen. W. Andersa oraz Joannę 
Turczyn, nauczycielkę języka pol-
skiego.

Zwycięzcami w I Powiatowym 
Konkursie „Mistrz Poprawnej Pol-
szczyzny” zostali:

I miejsce – Wojciech Duma  
ze Szkoły Podstawowej im. K. Ma-
kuszyńskiego w Kaliszu Pomorskim
II miejsce – Martyna Piziak  
ze Szkoły Podstawowej nr 3 im. 
Żołnierza Polskiego w Złocieńcu
III miejsce – Barbara Pietrzak  
ze Szkoły Podstawowej im. K. Ma-
kuszyńskiego w Kaliszu Pomorskim

Wyróżnienia:

• Laura Gabrysiak ze Szkoły 
Podstawowej im. 2 WDP gen. 
J. H. Dąbrowskiego w Wierz-
chowie

• Adrian Włodarczyk ze Szkoły 
Podstawowej im. 2 WDP gen. 
J. H. Dąbrowskiego w Wierz-
chowie

• Tadeusz Dorawa ze Szkoły 
Podstawowej im. Orła Białe-
go w Mielenku Drawskim.

Uczestnicy konkursu otrzyma-
li upominki i książki ufundowa-
ne przez Starostwo Powiatowe  
w Drawsku Pomorskim.

Laureaci otrzymali puchary  
i nagrody książkowe, ufundowa-
ne przez Zespół Szkół im. W. An-
dersa - organizatora konkursu. 
Laureatom i wyróżnionym oraz 
ich nauczycielom składamy gra-
tulacje i podziękowania.

[Joanna Turczyn]

I Powiatowy Konkurs o Tytuł 
Mistrza Poprawnej Polszczyzny

Straż u „Wiewiórek”
Dnia 20 listopada Przedszkole  

im. Zajączka Złocieniaszka  
w Złocieńcu gościło przedstawicieli 
Złocienieckiej Straży Miejskiej.

Przedszkolaki z grupy „Wiewióre-
czek” z zainteresowaniem słuchały 
opowieści o pracy strażników i mogły 
zobaczyć z bliska ich atrybuty. Dzie-
ci miały okazję przymierzyć czapkę, 
obejrzeć kajdanki oraz sprawdzić  
w jaki sposób komunikują się ze sobą 
strażnicy.

- Na zakończenie spotkania dzieci 
zagrały w ogromną grę planszową, 
w której nasze „Wiewióreczki” stały 
się pionkami i mogły sprawdzić swo-
ją wiedzę na temat bezpiecznych 
zachowań - relacjonuje Agnieszka 
Leszkiewicz, Wicedyrektor Przedszko-
la.

Dziękujemy Straży Miejskiej za cen-
ną lekcję i wspaniałą zabawę!

Grę widoczną na zdjęciach (rozło-
żoną na podłodze trasę) zakupiono 
ze środków Gminnej Komisji Rozwią-
zywania Problemów Alkoholowych.

Stołówka jak nowa
Remont ścian, położenie glazury 

w stołówce oraz zakup nowocze-
snego sprzętu kuchennego i mebli. 
Szkoła Podstawowa w Nowym Wo-
rowie całkowicie zmodernizowała 
stołówkę. Wartość prac to 100 tysię-
cy złotych. 

Dofinansowania w wysokości  
80 tys. zł udzielono w ramach modu-
łu 3 wieloletniego rządowego pro-
gramu „Posiłek w szkole i w domu” 
dotyczącego wspierania w latach 
2024-2028 organów prowadzących 
publiczne szkoły podstawowe w za-

pewnieniu bezpiecznych warunków 
nauki, wychowania i opieki przez 
organizację stołówek i miejsc spoży-
wania posiłków. Wkład własny wy-
niósł 20 tys. zł.

Działają z sercem
Wolontariusze z fundacji „Magia serca” 

26 listopada 2024 r. odwiedzili Szkołę 
Podstawową nr 1 w Złocieńcu. W ramach 
akcji charytatywnej „Dorzuć misia” zapo-
czątkowanej na stadionie Pogoni Szczecin 
przekazali najmłodszym uczniom misie. 

Każdy uczeń klas 1-3  otrzymał plusza-
ka. Był to wyjątkowy dzień. Radość dzieci 
i ich uśmiechy wywołane dzięki otrzyma-
nym maskotkom są bezcenne.

Dziękujemy Wolontariuszom i Prezes 
Fundacji Magia Serca Joannie Toczko.
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Srebro na Mistrzostwach Europy Kyokushin  
w Armenii!

W dniach 26-27 października 
2024 w Miejskiej Hali Wido-

wiskowej w stolicy Armenii - Ery-
waniu, odbyły się 36. Mistrzostwa 
Europy Kyokushin. W zawodach 
udział wzięło 332 zawodników  
w konkurencjach kumite i kata  
z 18 zgłoszonych krajów.

Sędzią głównym mistrzostw był 
Shihan Antonio Pinero, a sędzią 
technicznym Shihan Fernando Pe-
rez. Organizatorem 36. ME była 
Armeńska Federacja Kyokushin 
kierowana przez sensei Spartak 
Gasparyan.

Z Klubu Karate Kyokushin Złocie-
niec sensei Jakub Pawłowicz zajął 
2 miejsce w kategorii kumite senior 
do 75 kilogramów. Jego trenerem 
oraz sekundantem podczas mi-
strzostw był sensei Wojciech Paw-
łowicz.

Serdecznie gratulujemy!

Ogólnopolski Bieg Mikołajkowy „Powitanie Zimy” w Jarosławcu 
bardzo udany dla zawodników MKS Junior Złocieniec!

Młodym zawodnikom złocieniec-
kiego klubu sześciokrotnie uda-

ło się stanąć na podium:

• Adam Borek odniósł zwycięstwo,
• Antoni Danielewicz oraz Paweł 

Miłaszewicz zajęli drugie miejsca,
• Jeremi Danielewicz oraz Natan 

Szymanowski zajęli trzecie miej-
sca.

Drugie miejsce zajęła również 
Alicja Borek, która wystartowała  
w biegu OPEN kobiet na dystansie 10 
kilometrów. Na mecie zameldowała 
się z czasem 43:25,58 minuty. Oprócz 
pięknego pucharu, Alicji udało się 
również wywalczyć nagrodę finanso-
wą - serdecznie gratulujemy!

Miejsca w czołowej „szóstce” zajęli 
również Maja Piziak, Hanna Zeman-
kiewicz, Adam Szulc, Szymon Benecki 
oraz Mateusz Wasiniewski.

Były to również zawody wielu de-
biutów, a jak wiadomo nie są one ła-
twe. Mimo wszystko młodzi lekkoatle-
ci spisali się bardzo dobrze i wszyscy 
ukończyli swoją rywalizację.

Łącznie wystartowało 27 zawodni-
ków MKS Junior Złocieniec, a gdyby 
nie okres chorobowy w Jarosławcu 
byłoby ich ponad 30 (informacja od 
Klubu).

Szczegółowe wyniki:

Bieg na 600 metrów dziewcząt (rocz-
niki 2014 i młodsze) - wystartowało 39 
zawodniczek:

8. Natalia Benecka (rocznik 2016)
11. Małgorzata Rudzińska (rocznik 
2015)

Bieg na 600 metrów chłopców (rocz-
niki 2014 i młodsze) - wystartowało 66 
zawodników:

3. Jeremi Danielewicz (rocznik 2015)
10. Leon Hazeński (rocznik 2015)
14. Mikołaj Jankowski (rocznik 2015)
15. Igor Morawiec (rocznik 2014)
19. Igor Zydorek (rocznik 2014)
22. Mikołaj Pierechód (rocznik 2015)
29. Mikołaj Przybyła (rocznik 2014)
37. Jan Barsul (rocznik 2016)
64. Mateusz Cieszkowski (rocznik 
2014)

Bieg na 800 metrów dziewcząt (rocz-
niki 2012-2013) - wystartowały 34 za-
wodniczki:

5. Maja Piziak (rocznik 2014)

Bieg na 800 metrów chłopców (rocz-
niki 2012-2013) - wystartowało 23 za-
wodników:

1. Adam Borek (rocznik 2012)
2. Paweł Miłaszewicz (rocznik 2012)
4. Adam Szulc (rocznik 2012)
6. Mateusz Wasiniewski (rocznik 2013)
7. Aleksander Danielewicz (rocznik 
2012)
10. Igor Przybyła (rocznik 2012)

Bieg na 1000 metrów dziewcząt 
(roczniki 2010-2011) - wystartowało 
18 zawodniczek:

4. Hanna Zemankiewicz (rocznik 
2011)
7. Ines Rickus (rocznik 2010)
8. Julia Roganowska (rocznik 2011)

Bieg na 1000 metrów chłopców 
(roczniki 2010-2011) - wystartowało 
27 zawodników:

2. Antoni Danielewicz (rocznik 2010)
3. Natan Szymanowski (rocznik 2011)
5. Szymon Benecki (rocznik 2011)
10. Emil Wąwoźny (rocznik 2011)
12. Szymon Milcz (rocznik 2010)

Bieg OPEN Kobiet na dystansie 10 ki-
lometrów:

2. Alicja Borek - 43:25,58 minuty

Serdecznie gratulujemy!

Mariusz Łydziński ze Złocienieckigo 
Loftu wraca z rekordem Europy  

w Martwym Ciągu
W niedzielę 01.12.2024 w Siedl-

cach odbyły się zawody Pu-
charu Świata Federacji XPC w Mar-
twym Ciągu.  

Reprezentant Złocienieckiego 
Loftu Mariusz Łydziński przy wadze  
73.7 kg podniósł 246 kg ustanawia-
jąc tym samym nowy rekord Europy 
Federacji XPC.

Ten niesamowity wynik pozwolił 
także Mariuszowi zdobyć:

• 1 miejsce w kategorii - 75kg
• 1 miejsce w kategorii służb mun-

durowych - 75kg
• 1 miejsce Absolut służb mundu-

rowych

 Serdecznie gratulujemy niesamo-
witych wyników oraz rekordu Euro-
py!

Tradycyjnie Mariusz składa także 
podziękowania dla Trenera Pawła 
Grab.
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Wyniki X Mikołajkowych 

Otwartych Zawodów 
Strzeleckich

W dniu 07.12.2024 r. na Strzelnicy przy  
ul. Sportowej w Złocieńcu, przy wsparciu 

finansowym Budżetu Gminy Złocieniec, odbyły 
się X Mikołajkowe Otwarte Zawody Strzeleckie.

W zawodach uczestniczyło 59 zawodników 
oraz zaproszeni goście: 15 juniorek i juniorów, 
oraz 34 seniorek i seniorów. W  trakcie zawo-
dów podano ciepły posiłek, oraz wszystkich 
obdarowano słodkościami. W poszczególnych 
kategoriach uczestnicy zostali wyróżnieni me-
dalami. Nagrodę główną zdobył Krzysztof Bu-
rak.

Wyniki dostępne są na stronie: 
http://www.ks-cel.zloc.pl

Tenisiści stołowi brązowymi 
medalistami mistrzostw 

województwa

2 grudnia 2024 roku w Kamieniu 
Pomorskim odbył się finał wo-

jewódzki Licealiady w Tenisie Stoło-
wym Chłopców.

Nasi reprezentanci walczyli z 7. naj-
lepszymi drużynami z województwa 
zachodniopomorskiego. Szkolna 
drużyna, mimo przegranego pierw-
szego meczu z reprezentacją Świ-
dwina, pokonała zespoły ze Szczeci-
na i Dębna, następnie awansowała 
do małego finału. W meczu o trze-
cie miejsce tenisiści zrewanżowa-
li się drużynie ze Świdwina i zostali 

brązowymi medalistami 
mistrzostw. Konrad Pyra 
kolejny raz był najlepszym zawodni-
kiem rozgrywek. W 8. grach singlo-
wych przegrał tylko jednego seta, 
natomiast w deblu Konrad Pyra i Je-
remiasz Juszkiewicz wygrali 3 z 4. gier 
deblowych.

Gratulujemy szkolnej drużynie teni-
sistów. Opiekunem zespołu był Mar-
cin Wiliński.

[Marcin Wiliński]
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Mistrzostwa w biegach  
na orientację

Ostatni weekend października to 
największa impreza sportowa  

w biegach na orientację w regionie.

26 i 27 października br. na terenach 
gminy Złocieniec odbyła się XV i XVI 
runda Mistrzostw Pomorza i Kujaw oraz 
Mistrzostwa Województwa Zachod-
niopomorskiego w biegach na orien-
tację. Zawodnicy mogli spróbować 
swoich sił w trzech biegach: średnim, 
sprincie oraz klasycznym. Dzięki temu 
wydarzeniu do Złocieńca zawitało 

wielu gości z całej Polski oraz z za-
granicy. Łącznie w trzech biegach 
wystartowało aż 285 zawodników. 
Była to najważniejsza i największa im-
preza sportowa tego typu w naszym 
regionie. Jesteśmy dumni, że impreza 
została pozytywnie oceniona przez 
samych uczestników z Polski i z zagra-
nicy. Te zawody były dla nas kolejnym 
ogromnym wyzwaniem organizacyj-
nym i sportowym, a jednocześnie po-
zytywną promocją dyscypliny.

40. Puchar Polski Karate 
Kyokushin

14 grudnia w Koszalinie odbył się 
40. Puchar Polski Karate Ky-

okushin, w którym startowało blisko 
400 zawodników z 66 klubów z róż-
nych organizacji Karate Kyokushin  
z całej Polski.

W konkurencjach kata i kumite ry-
walizowali kadeci, młodzicy, junio-
rzy młodsi, juniorzy, młodzieżowcy, 
seniorzy i mastersi. Sędzią głównym 
zawodów był v-ce prezes Polskiego 
Związku Karate Shihan Andrzej Drew-
niak (9 Dan), sędzią technicznym był 
Shihan Edward Urbańczyk (5 Dan), 
a głównym organizatorem był Koszaliń-
ski Klub Karate Kyokushin, którego lide-
rem jest Shihan Andrzej Kłujszo (5 Dan). 

Z Klubu Karate Kyokushin Złocieniec 
metale zdobyli:

• Maja Miernik - 2m. kumite kadet 
-45kg

• Jakub Pawłowicz - 3 m. kumite 
senior -75kg.

Podczas zawodów rolę sędziego  
i sekundanta pełnił sensei Wojciech 
Pawłowicz. Wyjazd na zawody w czę-
ści pokryty był z dofinansowania Gmi-
ny Złocieniec.

Lekcje z Mistrzem w SP3

Szkoła Podstawowa nr 3 im. Żoł-
nierza Polskiego w Złocieńcu 

zakwalifikowała się do programu 
„Mały Mistrz”, który jest nowator-
ską inicjatywą Ministerstwa Sportu  
i Turystyki, realizowaną przez Szkolny 
Związek Sportowy. W dniu 14 listopa-
da 2024 roku, w ramach programu 
zorganizowane zostało wyjątkowe 
wydarzenie – „Lekcje z Mistrzem”. 
Gościem był Bartosz Macul, dyplo-
mowany fizjoterapeuta z Krakowa.

Pan Bartosz zaprezentował swo-
je osiągnięcia, pokazując medale, 
dyplomy i puchary, które zdobył 
jako aktywny sportowiec. Jego opo-
wieść zaintrygowała uczniów, którzy 
z wielkim entuzjazmem uczestniczyli 
w prowadzonych przez niego zaję-
ciach ruchowych. Był to czas pełen 
radości, zabawy i nauki, a dzieci 
mogły poczuć na własnej skórze, 
jak ciekawe i rozwijające może być 
uprawianie sportu. Tego samego 
dnia zorganizowano także spotka-
nie dla rodziców z Panem Barto-
szem. Podczas tych spotkań poru-
szono kluczowy temat – „Aktywność 
ruchowa jako profilaktyka wad po-
stawy u dzieci”.

Program wdrażany jest w klasach 
I-III podczas zajęć wychowania fi-
zycznego i ma na celu poprawę 
zdrowia oraz sprawności fizycznej 
najmłodszych uczniów.
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Początki kina w Złocieńcu

Kilkanaście lat 
po pierwszym 
publicznym wy-

świetleniu fi lmu przez bra-
ci Lumière dziesiąta muza 
dotarła na ziemię drawską. 
Prawdopodobnie pierw-
szy seans fi lmowy w powie-
cie miał miejsce w 1908 r. 
w Drawsku Pomorskim. Trwał 
zaledwie dwie minuty i odbył 
się w namiocie na placu Ste-
obana.

W następnych latach wła-
ściciele hoteli i restauracji 
dysponujący dużymi sala-
mi koncertowymi organi-
zowali seanse fi lmowe kin 
objazdowych. Na początku 
XX w. pojawili się bowiem 
przedsiębiorcy, którzy posia-
dali własne kinematogra-
fy i pewien zapas fi lmów. 
Wyświetlali je podczas fe-
stynów w specjalnych na-
miotach lub też korzystali 
z sal koncertowych. Podczas 
wyświetlania niemych fi lmów 
niezbędny był komentator, 
który wyjaśniał widzom zna-
czenie obrazów.

Kina objazdowe wyświe-
tlały fi lmy w dużych salach 
złocienieckich hotelów: 
Piwnica Ratuszowa, Müller 
i Cesarz Fryderyk III. Najstar-
sze zachowane ogłoszenie 
o projekcji fi lmowej w złocie-
nieckim hotelu pochodzi z 26 
marca 1915 r. Do Złocieńca 
przybył wtedy wiceadmirał 
Hugo von Schuckmann i wy-
głosił wykład o bohaterstwie 
niemieckich żołnierzy wal-
czących na lądzie, w wodzie 
i w powietrzu. Prelekcja odby-
wała się w sali koncertowo-
-teatralnej hotelu „Piwnica 
Ratuszowa” i była ilustrowa-
na „ruchomymi zdjęciami”
przedstawiającymi frontowe 

sceny. Pokaz zorganizował 
Niemiecki Związek Wdzięcz-
ności Żołnierzom. Karty wstę-
pu kosztowały 70 i 50 fenigów, 
przeprowadzono też specjal-
ną projekcję dla szkół, na któ-
rą bilet kosztował 16 fenigów.

Pierwsze kino
Zainteresowanie kinem 

wzrosło po zakończeniu 
I wojny światowej. Ówcze-
sny właściciel hotelu Ho-
henzollernów (budynek 
na rogu dzisiejszych ulic 
5 Marca i Bydgoskiej) – 
Hugo Bentert - dostrzegł 
okazję do zrobienia inte-
resu i w 1919 lub 1920 r. 
w sali koncertowej urządził 
pierwsze stałe kino w Złocień-
cu. Wykonany ze starannie 
zszytych prześcieradeł ekran 
zawieszono na szynie do fi -
ran. Publiczność siedziała na 
połączonych ogrodowych 
ławkach bez oparć. Zdarzało 
się, że dla żartu celowo prze-
wracano te siedzenia wraz 
z widzami. Przy jednej ze 
ścian zamontowano specjal-
ną półkę, na której ustawio-
no kinematograf. Operato-
rem był Reinhold Köhn. Przed 
ekranem stał fortepian, 
niezbędny do tworzenia tła 
muzycznego dla fi lmów nie-
mych.

Na początku lat dwudzie-
stych XX w. złocienieckie 
„Lichtspiele” nabył zegar-
mistrz Rudolf Pfeiffer, który 
tym sposobem znalazł sobie 
drugie źródło zarobkowania. 
On też zajmował się wyświe-
tlaniem fi lmów. Kino zostało 
wkrótce dostosowane do 
projekcji fi lmów dźwięko-
wych. To dość prowizorycz-
ne, hotelowe kino, zostało 
wkrótce dostosowane do 
projekcji fi lmów dźwięko-
wych. Pracowało do 1933 r., 
kiedy powstało nowoczesne 
kino „Apollo”.

W 1919 r. Hugo Bentert szy-
kował premierowe przedsta-
wienie, na które wykupiono 
wszystkie bilety. Wraz z fi lma-
mi sprowadzano wtedy nuty 
z muzyką. Trzeba było tylko 
znaleźć pianistę. Okazało 
się, że pewien szewc grał 
wyśmienicie na fortepianie. 
Kandydat miał przybyć na 
premierowy seans nieco 
wcześniej, żeby przeprowa-
dzić próbę. Kiedy jednak 
szewcowi podano nuty, ten 

spojrzał na nie z niechęcią 
i powiedział, że on na nutach 
się nie zna. Właściciel hote-
lu był zdruzgotany. Szewc 
jednak rzekł spokojnie: „Pa-
nie Bentert, ja dopasuję się 
z muzyką do obrazów”. Cóż 
było robić? Puszczono fi lm. 
Szewc obejrzał go, zadumał 
się i usiadł za fortepianem. 
Tymczasem zebrali się już wi-
dzowie i trzeba było zaczy-
nać seans… Okazało się, że 
wiejski szewc był obdarzony 
genialnym słuchem. Zagrał 
wspaniale, a żaden z gości 
nawet nie domyślał się, że 
pianista nie zna się na nu-
tach.

Kino „Apollo”
W 1933 r. mieszkający 

w Drawsku Pom. mężczyzna 
o nazwisku Raatz wybudo-
wał w Złocieńcu nowocze-
sne kino przy dzisiejszej ulicy 
Chopina. Nosiło ono nazwę 
„Apollo”, a właściwie „Apol-
lo-Lichtspiele”, dlatego jego 
właściciela nazywano żarto-
bliwie „Apollo-Raatz”.

Kino wyposażone było 
w duży ekran z automatycz-
nie odsłanianą kurtyną. Wi-
dzowie mogli usiąść w ta-
picerowanych składanych 
fotelach. Bilet wstępu koszto-
wał 30 fenigów, co stanowiło 
dzienny zarobek robotnika 
cegielnianego. Kinemato-
graf był kosztowną rozrywką.

Co ciekawe, bezpłatne 
bilety i specjalne miejsca za-
gwarantowane mieli złocie-

nieccy policjanci oraz znany 
w całym mieście kataryniarz 
Wilhelm Thiess.

Na otwarcie kina wyświe-
tlono fi lm Walzerkrieg, który 
opowiadał interesującą hi-
storię konfl iktu słynnych wie-
deńskich kompozytorów: 
Józefa Lannera i Johanna 
Straussa.

W 1938 r. wybudowano 
w Złocieńcu duże kino „Bur-
glichtspiele” (dziś Kino Mewa). 
W tym samym roku „Apollo” 
przeszło modernizację, po 
której w niczym nie ustępo-
wało swojemu rywalowi.

Właściciel kina „Apollo” po-
stanowił wziąć byka za rogi 
i w dniu otwarcia „Burglicht-
spiele” zorganizował uro-
czystą premierę w zmoder-
nizowanym kinie. Wszystkie 
miejsca zostały wykupione. 
Początek seansu miał nastą-
pić o 20:30, jednak coś stanę-
ło na przeszkodzie – nie zjawił 

się operator projektora. Do 
miasta ruszyła ekipa poszuki-
wawcza. Około 21:00 znale-
ziono delikwenta w knajpie. 
Był kompletnie pijany, więc 
załadowano go na wózek 
i przewieziono do pomiesz-
czenia z projektorem. Tam 
operator zwalił się na ziemię 
i o wyświetlaniu fi lmu nie mo-
gło być mowy. Do akcji ruszył 
jeden z obecnych na sali po-
licjantów. Długo manipulo-
wał przy projektorze. Nagle 
projektor zazgrzytał i fi lm wy-
startował, szkoda tylko, że... 
obraz był do góry nogami! 
Tego było za wiele... Seans 
odwołano.

„Burglichtspiele”
Rozwój miejscowego prze-

mysłu spowodował, że 
w drugiej połowie lat trzydzie-
stych XX w., po raz pierwszy 
w dziejach, Falkenburg stał 
się ludniejszy od sąsiednie-
go Dramburga. W 1936 r. 
na obrzeżach miasta wybu-
dowano monumentalny ośro-
dek szkoleniowy: Ordensburg 
nad Krosinem, gdzie prowa-
dzono szkolenia młodych ak-
tywistów niemieckiej partii na-
zistowskiej (NSDAP). Powstało 
też tzw. Osiedle Zamkowe 
(Burgsiedlung), gdzie miesz-
kało 600 robotników pracują-
cych przy rozbudowie ośrod-
ka. W mieście pojawiły się 
setki młodych ludzi pragną-
cych rozrywek. Wzrosła więc 
znacząco liczba wielbicieli 
X muzy. Kino „Apollo” okazało 
się niewystarczające. Nowe 
kino założył znany nam już 
Rudolf Pfeiffer. Zbudowano je 
z myślą o kursantach z Ordens-
burga. Kino nawiązywało też 
nazwą do obiektu nad Kro-
sinem: „Burglichtspiele”, czyli 
Zamkowy Kinematograf. Wła-
ścicielami byli wspomniany Ru-
dolf Pfeiffer oraz architekt Franz 
Hermann. Obaj byli członkami 
NSDAP. Kino wykorzystywało 
najnowocześniejsze zdobycze 
techniki, które zainstalował in-
żynier i również członek NSDAP 
o nazwisku Ludwig. Główne 
wyposażenie stanowiły dwa 
projektory Zeiss Ernemann VII B, 
które mogły wyświetlać kolo-
rowe fi lmy. Aparatura dźwię-
kowa była również bardzo no-
woczesna. Na widowni było 
aż 500 miejsc dla widzów. Uro-
czyste otwarcie „Burglichtspie-
le” odbyło się 8 lipca 1939 r.

H
IS

T
O

R
IA Jarosław

Leszczełowski
autor ponad 40 książek 
o tematyce historycznej

W środku hotel Hohenzollernów, którego właściciel założył 
pierwsze stałe kino w mieście

Wzniesiony w 1933 r. budynek kina „Apollo-Lichtspiele”

Anonse prasowe kina „Apollo”

Ogłoszenia o fi lmach prezentowanych w kinie „Lichtspiele” Dzisiejsza ulica Połczyńska, po prawej kino „Burglichtspiele”
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ĆKącik 
literacki

Limeryk
Pewien rolkarz ze Złocieńca
zgubił kółeczko w kaczeńcach.
I kuśtyka po poboczach,
już mu się zażółca w oczach.
Przyjdzie mu resztę wykręcać.

UB

Grupy literackiej Kotłowisko

Kim jesteśmy?
Grupa Literacka Kotłowisko działa 

przy Złocienieckim Ośrodku Kultury.

Jesteśmy grupą osób zafascyno-
wanych słowem, piszemy w ramach 
warsztatów literackich (chociaż nie 
wyłącznie) i bliska jest nam idea lokal-
nego patriotyzmu, stąd w ukazanych 
Państwu tekstach głównym bohate-
rem jest Złocieniec i jego ciekawe za-
kamarki.

Zapraszamy do lektury!

Wąsawa
W przedświcie szarej godziny
nagi księżyc w Wąsawie.
Gwiazdy blaskiem oślepłe
szukają dróg w nieba stawie.

Stary młyn wóz na podjeździe 
gwiezdny z migotań cały.
Ledwie dotyka przestrzeni
w rozkładzie własnym niestały.

I zanim się pociąg pojawi
ten z krwi i rzeczywistości
nie wiem jak długo się uda
nie zgubić w mlecznej nicości.

UB

ŁIT
- Łit, łit. Łitajcie koledzy! Co słychać po 
tej stronie torów? - zapytałem zbliżając 
się do słonecznego zagajnika brzozo-
wych samosiejek. - Jak zdrówko? 
- A łitaj, łitaj! dobrze, dobrze. Dzięko-
wać! - zapiszczał na powitanie Pę-
drak, wyłażąc z kępy bujnej, jesiennej 
trawy. - To spokojna okolica, my żyje-
my i to całkiem dobrze. Łit! Tylko Py-
rek nie wrócił z wczorajszej wyprawy. 
Borsuk mówi, że o świcie dostawczak 
z mięsnego trzasnął go na szosie przy 
stadionie.
- Oj łit! Rety! Szkoda knura - powiedzia-
łem z nostalgią w głosie i dodałem już 
mniej uprzejmie - ale słyszałem, że nie-
zła świnia z niego była.
- Ooo! I to jaka! Łit, łit!- potwierdził mój 
rozmówca. - Łakoma świnia! Tydzień 
temu wszystkie jabłka spod jabłonki 
zeżarł na raz, nic pasiakom nie zosta-
wił. Zeżarł, a potem tylko leżał i kwi-
czał. Wieprzek jeden!
- A ja słyszałem, że niedawno to świn-
kę Malinkę w zagródce zbałamucił, 
kiedy chłop otwartą bramkę zostawił 
- wtrącił nosowym głosem Kasztaniak, 
a po chwili zastanowienia dodał - wi-
dać ASF się nie bał... Może ten cały 
pomór to lipa?
Nie otrzymawszy odpowiedzi zaczął 
się czochrać o młodą brzózkę. Z fa-
lującej korony posypał się deszcz sło-
necznych liści, a cieniutki pień skrzypiał 
i giął się pod naporem jego kadłubka.
- No i na młode kartofelki sam poszedł! 
Nikomu nie zdradził gdzie rosną - wtrą-
cił Fajek wynurzając się z szeleszczą-
cych olszyn. 
Widząc mnie uśmiechnął się półgęb-
kiem. Podszedł. Trąciliśmy się ryjami  
i otarliśmy bokami na powitanie. Zna-
łem go od pasiaka. Kręciłem jednego 
roku z jego matką. Bystry był i odważ-
ny, a jego nietypowa uroda zwracała 
uwagę okolicznych panien. 
- Wyrośnie na przystojnego odyńca - 
pomyślałem, a na głos dodałem zdzi-
wiony - A co on przy tej szosie robił?! 
Toż to najmniejszy warchlak wie, że 
tam łazić niebezpiecznie?! 
- Pewnie trufli poszedł szukać do lasu! 
Pazerny knur! - odpowiedział z prze-
kąsem Pędrak. - Przecież wszyscy nie-
dawno słyszeliśmy, jak grzybiarze na 
leśnym parkingu gadali, że się i u nas 
pokazały w tym sezonie. Sam jak zwy-
kle chciał się pewnie nażreć i innym 
nie dać! To i się doigrał! 
- A to gamoń i świnia! Łit! Szkoda go 
jednak! Niech mu w rowie miękko 

będzie! A jak na plecy 
padł, to może choć 
przed śmiercią zdążył 
jeszcze w niebo popa-
trzeć - dodałem z dziw-
ną dla siebie tkliwością. 
- Oj łit, łit, oby, oby! - Fa-
jek wykwiczał cichutko 
z melancholią.

Dopadła nas zbioro-
wa nostalgia i w ci-
szy pogrążyliśmy się  
w myślach o Pyrku  
i ulotności życia. Sta-
liśmy, gapiąc się na 

własne racice. Pierwszy 
ocknął się z zadumy Fajek  
i zażenowany ukrył ryj  

w miękkiej ziemi. Równie skon-
fundowani poszliśmy za jego przykła-
dem, szukając pocieszenia w słodkich 
korzonkach. 
- Dość sentymentów panowie! Łit! Łit! 
- kwiknąłem podnosząc łeb i otrząsa-
jąc się z jesiennej melancholii - To co?! 
Sprzedać wam mój patencik? W koń-
cu po to tu do was zawitałem. 
- Oj, oj, łit, łit! Tak, tak! – zachrumkali 
ochoczo i nastawili kudłate uszy. 
- Patencik złoto! Mówię wam! - cmok-
nąłem ryjem na potwierdzenie - wa-
taha przelatków z Gronowskiej już go 
testuje. Czasem tylko lochy pomogą 
dzieciakom, bo to małe jeszcze i sła-
be. Za to smakołyki trafić można takie, 
że ślinka cieknie! - dorzuciłem. 
- Oj, łit, tak! Odynku! Królu złoty! - za-
kwiczał Pędrak podekscytowany – 
zdradź patencik, zdradź i nam! Mnie 
już bokiem te żołędzie i dżdżownice 
wychodzą. Smakołyki! Oj, oj Łit, łit!

Na mokradełku, w zacisznym grajdoł-
ku, między brzózkami zagrzebaliśmy się 
w błocku po same ryje. Przymknąwszy 
oczy, pozwoliłem sobie na błogi relaks 
by w odprężeniu wyłuskać krok po 
kroku swój plan. Zastygli, z przejęciem 
wpatrzeni we mnie jak w boga. I na-
wet przechodzące nieopodal młode 
loszki nie odwróciły ich uwagi. 

- Panowie! Łit, łit! - rozpocząłem ci-
chym tonem. – Po pierwsze, akcja 
musi być sprawna i w miarę możliwo-
ści cicha, bo noc krótka, ulica dłu-
ga, a kubłów dużo. Po drugie meta-
lowych kubłów nie ruszamy! W nich 
popiół tylko, a co gorsza i żar gorący 
z pieca może się trafić. Ryj poparzyć 
nie sztuka. 
- A czemu mamy być cicho? Przecież 
nocą ludzie śpią? - zapytał naiwnie 
Kasztaniak. 
- O bezsenności nie słyszałeś?! - rzu-
ciłem zirytowany – Jak nie śpią to są 
czujni, jak czujni to źli, a jak są źli, to  
i petardą grzmotnąć potrafią, i z wu-
wuzeli po uszach pociągnąć - doda-
łem wzdrygając się na samo wspo-
mnienie pechowej nocy, po której 
wróciłem do barłogu z potężnym bó-
lem głowy. W oczach moich słucha-
czy błysnął strach. 
- Dlatego... - dodałem szybko - zrobi-
łem rekonesans na całej ulicy i wiem, 
gdzie czają się niebezpieczeństwa,  
a gdzie małmazje przesłodkie znaleźć 
można! - słowo małmazje wychrząka-
łem najbardziej rozmarzonym tonem, 
na jaki było mnie stać, by dodać otu-
chy chłopakom i podnieść oklapłe na 
wstępie morale. Błysk strachu przygasł, 

a ryje zwilgotniały im z podniecenia. 
Ciągnąłem więc dalej.
- Tak więc na babę z latarką trzeba 
uważać, bo jak mi jędza reflektorem 
taktycznym po ślepiach przejechała 
ostatnio... - nie dokończyłem, bo głos 
mi uwiązł w gardle, a oczy zaszkliły 
się na samo wspomnienie tej straszli-
wej przygody. Spuściłem łeb i chru-
mknąłem dodając sobie animuszu. 
Na chwilkę z udawaną nonszalancją 
schowałem ryj w błoto i puściłem no-
sem bańki, a kiedy emocje opadły 
uniosłem łeb i spojrzałem we wpatrzo-
ne we mnie uważne ślepia. 
- A gdzie to było? - zapytał Pędrak z lę-
kiem w głosie i czujnością w oczach? 
- To tam, gdzie ten kot mieszka, co to 
lisowi łomot już dwa razy spuścił! - od-
powiedziałem odzyskując na powrót 
rezon. 
- Pod dębem? - dopytywał. 
- No, pod dębem! Przy mirabelkach! - 
doprecyzowałem. 
- I ten kot dalej tam mieszka? - z nie-
skrywaną obawą w głosie podpy-
tywał dalej Pyrek, a reszta wytężała 
słuch wstrzymując oddech.
- Mieszka! Ale wy się baby bójcie! 
Baby, nie kota! - warknąłem, nie rozu-
miejąc kiedy tak ważny dla mnie te-
mat zszedł na drugi plan - Baba, baba 
jest straszna!!!
- Aaa, ok, ok, okłit! - dodał speszony 
moim wybuchem Pyrek, kładąc uszy 
po sobie, a reszta mu zawtórowała - 
Baby, baby! Ok! Okłit!
Widziałem jednak jak rzucali sobie 
spojrzenia, kopali się wzajemnie ra-
ciczkami w falującym błocie i szeptali 
do ucha imię kota. Byłem jednak po-
nad to. Odchrząknąłem i ciągnąłem 
dalej.
- Przed domem krągłych ludzi, co pięć 
aut mają i z każdego olej na ulicę ka-
pie, jest najlepszy punkt. Cztery śmiet-
niki! Duzi ludzie tam mieszkają i dużo 
jedzą. Tam najlepsze się trafia. Ciasta  
i kurczaki! Obierek tyle, że nie przeje-
my. Kremy, dżemy, majonezy i budy-
nie. Kiełbasy z chlebem i bez. Skorupy 
z jajek, a i całe jaja na twardo. No mó-
wię wam, osteoporoza tam nie grozi. 
No żarcie pierwsza klasa! - tu uniosłem 
racicę do góry - choć kaloryczne! - 
dodałem w poczuciu odpowiedzial-
ności i troski o zdrowie. 
- Tak, tak, łit! łit! - odezwali się chórem 
potakująco. 
- Zdrowie, łit, zdrowie najważniejsze! - 
dodał Kasztaniak, choć nieprzekonu-
jąco.

 Ciągnąłem więc dalej.
- U chudej paniusi za to ryba! Ryba  
i ryż, jak kto sushi lubi, to się tam pożywi, 
bo nie przejada sama jedna wszyst-
kiego. Kuchnia orientalna i śródziem-
nomorska. Prawie jak w kubłach pod 
restauracją na mieście, ale tam teraz 
na kłódkę zamykają. Tutaj za to raz to 
się nawet na krewety załapałem. 
- Dobre to? - zapytał Fajek. 
- Dobre i chrupiące! Choć amonia-
kiem waliły już solidnie, ale się nie po-
chorowałem! - dodałem z dumą. - Tak 
więc, kto nie ma delikatnego podnie-
bienia i ości się nie boi, będzie zado-
wolony, a jak będzie miał szczęście, 
to może i jaka ośmiorniczka się kiedyś 
trafi.
Nie miałem pewności, czy wszyscy 

wiedzą o czym w ogóle mówię. Chło-
paki ledwo trzy lata na świecie żyją, 
więc pojęcia o nim większego nie 
mają. Może jednak matki coś niecoś 
opowiadały. Niejedną z nich w koń-
cu do tej knajpy zabierałem, no nie?! 
Szybko jednak pozostawiłem wspo-
mnienia i wróciłem do planu. 
- Uwaga natomiast za skrzyżowaniem! 
– ostrzegłem. - Tam ludzkie dziecko 
mają, więc po otwarciu wieka kopać 
ostrożnie, bo jak zaryjesz w pamper-
sa, to po zawodach! Smak stracisz na 
resztę nocy. 
- Och, Łich, Łich, ochłida! - zapiszczał 
Fajek i skrzywił się jednym kłem.
- Hłit, hłit, hłit! - zaśmiałem się dziko, 
wyobrażając sobie jak Fajek z przy-
klejonym do ryja pampersem po ulicy 
biega! 
- Co jeszcze, panowie, co jeszcze... - 
zastanawiałem się na głos wracając 
do tematu. - Co jeszcze pominąłem? 
- pytałem sam siebie. Analizowałem 
w głowie raz po raz kolejne fragmenty 
planowanej trasy. 
- Dalej to już tylko pas trawników - mó-
wiłem do siebie pod ryjkiem - ale dla 
przyjemności po całej wyżerce moż-
na zbuchtować choć paseczek dla 
lepszego trawienia. W końcu ruch to 
zdrowie!
- Tak, tak - pędraczek to białko, a biał-
ko przyspiesza trawienie! - podchwycił 
Fajek.
- O, to, to! Po takiej nocy to jak rodzyn-
ka na torcie – dorzucił Kasztaniak.
- Wisienka - poprawiłem.
- Co? - Kasztaniak wyglądał na zagu-
bionego.
- Wisienka. Ten pędraczek, jak wisien-
ka, cholera jasna! - zirytowałem się. 
Chyba byłem już zmęczony tym wy-
kładem. - Tak się po prostu mówi - jak 
pędrak na torcie! – nosz, kurde bele! 
– jak wisienka! - wrzasnąłem. - Wisienka 
na torcie!!! - kipiałem już gniewem.
- Wisienka łit, łit!, na torciku! Tak, tak, łit, 
łit! Tylko wisienka. Łit!, łit!, łit! Żaden pę-
draczek, be, fuj, tylko wisienka, łit! łit!- 
zapiszczeli ze strachu nurkując niemal 
w błocie.
- Muszę popracować nad sobą - po-
myślałem, kiedy emocje zaczęły opa-
dać. - Za szybko się irytuję. Dieta? Tak 
dietę muszę zmienić! Pewnie za dużo 
cukru! Tak, tak, pewnie to to.
Uspokoiwszy się nieco wróciłem do 
tematu, dodając: - Jeszcze jedna 
sprawa jest. Ludzie bywają cwani. 
Niektórzy kubły przy płocie stawiają, 
walisz łbem, a on tylko się chwieje i od 
płotu odbija. Takie najlepiej omijać. 
Bo oprócz hałasu nic nie wskóracie. 
Dwie, trzy próby i koniec, bez ambicji. 
Podobnie jest z cwaniakami, co kubły 
na noc spinają i do latarni wiążą. Tu też 
może być kłopot, ale spróbować war-
to, czasem sznur puszcza. Zwłaszcza  
u takich jednych, ekologów, co to 
worków na śmieci nie używają. Oni 
odpadki luzem do kubła wrzucają, 
więc zabawa jest przednia i można ro-
bić kipisz na pół ulicy. No i folii żuć tam 
nie będziemy, a to zawsze zdrowiej.

Pomruk zadowolenia przeszedł po 
moich słuchaczach. Kontynuowałem 
więc. 

- Mam też misję specjalną dla Kaszta-
niaka - ten pisnął z niepohamowanej 
ekscytacji.

 - Tam, gdzie wielki kamień przed pło-
tem leży, myśliwy mieszka! - tym ra-
zem wyraźny pomruk niezadowolenia 
przetoczył się po moich słuchaczach 
- Oprawca i łajdak, co to do naszych 
po lasach strzela. Co dzień o świcie do 
lasu wyjeżdża, więc trzeba to załatwić 
póki ciemno. Wiesz Kasztaniak jaką 
mu pamiątkę zostawić przed furtką, 
no nie?! 
- Hłit, Hłit, Hłi!!! - ryknęliśmy śmiechem 
turlając się w grajdole z rozbawienia.
- Dlatego głodny na robotę iść nie 
możesz! Najedz się dobrze przed ak-
cją. Pędraczków tłustych sobie nie ża-
łuj i korzonkami dopchaj! - dodałem, 
kiedy już wszyscy opanowaliśmy spa-
zmy śmiechu.
Kasztaniak poczuł się wyróżniony i za-
kręcił młynka z radości, że tylko bąble 
pękały cichutko na powierzchni base-
niku. Wszyscy mieliśmy nadzieję, że to 
jedynie gaz błotny. 
- Prowadzi Pędrak - kontynuowałem. 
- Łeb ma najtwardszy i kark jak byk.  
Z rozpędu przewracać kosze będzie. 
Za nim Fajek. Swoim jedynym kłem 
klapy będzie podważał. Za wami ja, 
koordynator projektu ma się rozumieć, 
a na końcu Kasztaniak. 
- Dlaczego ja na końcu?! - oburzył się. 
- My już dobrze wiemy, dlaczego! - od-
powiedziałem. 
- Hłit hłit, hłit!!! - zarechotaliśmy ponow-
nie chórem.
 - No co! Mam bardzo wrażliwe jelita - 
zarumienił się Kasztaniak. 
- Dlatego pamiętaj o swojej misji. My 
kopiemy transzeję przed furtką, ty ro-
bisz co umiesz najlepiej. Niech zwyrod-
nialec ma za swoje! 
- Hłit, Hłit, Hłit!!! - tarzaliśmy się ze śmie-
chu rozchlapując dokoła borowinkę. 
- Do jutra! - rzuciłem na pożegnanie 
gramoląc się z błocka. - Jak tylko 
księżyc nad las wzejdzie, czekajcie na 
mnie w najwyższej trawie na zakręcie!

- Psyt! Psyt! Chłopaki? 
W nocnej ciszy słychać było jedynie 
szum traw i opadających liści.
- Odyn to ty? - usłyszałem nagle kon-
spiracyjny szept gdzieś z prawej. 
- Ja - odparłem z ulgą. - Gdzieście się 
podziewali? Już po północy!
Wyszli gęsiego z wysokich nawłoci zie-
wając raz za razem.
- Szukaliśmy księżyca - wyszeptał zrezy-
gnowany Pędrak. - Ale ciemno dziś, że 
oko wykol. Ani kawałka nie znaleźliśmy.
- Ech, chłopaki, dziś nów! - odparłem 
zrezygnowany. - Nie wziąłem na to po-
prawki, przepraszam. Straciliśmy jed-
nak kawał czasu.
- To znaczy, że nici ze smakołyków?! - 
zaniepokoił się Pędrak.
- Nie! Noc jeszcze młoda - uśmiechną-
łem się pod ryjem. - Pamiętacie plan?
Chłopcy ożywili się natychmiast. Nie 
kazali na siebie już czekać. Popiskując 
z radości ustawili się gęsiego. Ruszyliśmy 
galopem, by nadrobić stracony czas!

Nad ranem wróciliśmy do swoich 
barłogów z pełnymi brzuchami i łba-
mi pełnymi wrażeń i nowych guzów. 
Buch, buch, łubudu - huczał nam  
w uszach dźwięk przewracanych ko-
szy. Najsłodszy odgłos sukcesu!

[Autor: Anita Balińska]

W kąciku literackim znalazło się 
też miejsce na poezję. Będziemy 
prezentować Państwu limeryki, 
lecz żeby mogło się tak stać, za-
praszamy do ich tworzenia.

Obowiązują klasyczne zasady.  
Ta liryczna miniaturka powinna 
być utworem żartobliwym, rozpi-
sanym na pięć wersów w układzie 
rymów „aabba”. Bohatera wpro-
wadzamy w pierwszym wersie.  
Miejsce akcji - Złocieniec i okolice. 

Póki co, nagrodą będzie 
wieczna sława i dołączenie do 
panteonu pisarzy.

Konkurs na limeryk  
o Złocieńcu 

(i okolicach)

Propozycje proszę nadsyłać na adres:  
nbudzy@op.pl

Powyżej prezentujemy limeryk, 
który powstał w trakcie warsztatów 
literackich w Złocienieckim Ośrodku 
Kultury. 

Spotkania odbywają się we wtorki 
w godzinach 17:00-19:30, kawiarnia  
Kina Mewa. Zapraszamy!
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XIV M o t o c y k l o -
wa Parada 

Niepodległości Pojezie-
rza Drawskiego to jedna 
z największych   Motocy-
klowych Parad Niepod-
ległości w Polsce zorga-
nizowana przez Bractwo 
Miłośników Motocykli 
PANCERNY. To wyjątkowa 
i radosna celebracja listo-
padowego święta. W tym 
roku Patronat Honorowy 
nad  Motocyklową Para-
dą Niepodległości Poje-

zierza Drawskiego objęła Marszałek 
Senatu RP  Pani Małgorzata  Kidawa-
-Błońska.

Już od 14 lat motocykliści wyruszają 
(tym razem z  Złocieńca) i przejeżdża-
ją w Paradzie około 65 km przez tere-
ny trzech gmin Powiatu Drawskiego 
(gm. Czaplinek, gm. Wierzchowo, 
gm. Złocieniec). Kolumna motocy-
klistów z biało-czerwonymi fl agami 
przy Pomnikach Pamięci Narodowej 
składała hołd poległym żołnierzom 
i zapalają znicze. 

Pierwsi Motocykliści pojawili się 
w Złocieńcu o godz. 9:00. Na parkin-
gu przy NETTO w Złocieńcu wypili go-
rącą kawę, herbatę i zjedli pysznego 
pączka, a koło godziny 11:00 rozpo-
częli świętowanie.

Ja z domu w Szczecinie do 
Złocieńca wyjechałam 
wczoraj, żeby dziś 
z dziadkiem poje-
chać motocyklem  
w Motocyklowej 
Paradzie Nie-
podległośc i
- mówi Mar-
ta M. lat 11 
ze Szczecina, 
która przyje-
chała na Paradę 
po raz drugi. Trze-
ba być Twardzie-
lem, żeby jechać 65 km 
przy temperaturze od-
czuwalnej minus 4 stopnie 
i padającym deszczu. Ale jest to coś 
pięknego, widząc kolumnę motocy-
klistów z biało-czerwonymi fl agami. 

Będę na pewno na Motocyklowej 
Paradzie Niepodległości Pojezierza 
Drawskiego 11 listopada 2025.

Uroczystość rozpoczęła się od 
przekazania Flagi Polski od Pani 
Marszałek Senatu przez Panią Bur-
mistrz Miasta Złocieńca Małgorza-
tę Głodek na ręce Prezesa BMM 
Pancerny Eugeniusza Nowackiego, 
później nastąpiło uroczyste odśpie-
wanie Hymnu Państwowego. Dalej 
już było słychać warkot ryczących 
360 jednośladów przyozdobionych 
patriotycznymi symbolami z wytrwa-
łymi motocyklistami, którzy ruszyli 
w wyznaczoną trasę XIV Motocyklo-
wej Parady Niepodległości. Parada 
udała się ze Złocieńca do Czaplinka. 
Dalej parada udała się do Wierzcho-
wa, gdzie motocykliści złożyli kwiaty 

pod pomnikiem Pamięci Naro-
dowej, a następnie udali się 

do Lasku Arkońskiego 
w Wierzchowie, gdzie 
na rozgrzewkę zje-

dli gorącą, pysz-
ną grochówkę. 

Tu nastąpiło 
zakończenie 
XIV Motocy-
klowej Parady 

Niepodległości 
Pojezierza Draw-
skiego.

Tylu wspaniałych, 
uśmiechniętych motocy-

klistów, którzy przyozdobili pa-
triotycznymi symbolami  swoje mo-
tocykle nie widziałam - mówi Pani 
Krystyna, mieszkanka Wierzchowa. 

Motocykliści przyjechali z rożnych 
miast Pomorza i Wielkopolski, między 
innymi z Poznania, Krotoszyna, Kosza-
lina, Miastka, Słupska, Gryfi c, Świdni-
cy, Choszczna, Szczecina, Trzcianki, 
Czarkowa, Szczecinka, Złocieńca, 
Drawska Pomorskiego, Połczyna Zdro-
ju, Karlina, Wałcza, Piły, Świnouj-
ścia oraz innych nie wymienionych 
miejscowości. Najmłodszy uczestnik 
Motocyklowej Parady Niepodległo-
ści miał 4 lata. Paradę prowadziły 
Wozy Strażackie z Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej z Czaplinka, Wierzchowa 
i Złocieńca.

Przyjechałem na Paradę po raz 
10 - mówi Walery K. ze Złocieńca lat 
78. Jest to wspaniałe przeżycie zoba-
czyć tylu motocyklistów z biało czer-
wonymi fl agami, którzy świętują od-
zyskanie niepodległości... Na pewno 
przyjadę też w następnym roku jak 
zdrowie pozwoli. Jest to Parada dla 
prawdziwych Twardzieli i Patriotów, 
którzy w ten sposób świętują te wspa-
niałe rocznice.

Byłam u Was pierwszy raz i jestem 
pod wrażeniem - mówi Jola z Miej-
skiej Górki. Dziękujemy organizato-
rom  BMM PANCERNY za trud włożony 

w organizację, bawiliśmy się wspa-
niale, a wszystko to dla Niepodległej, 
jeśli Bóg pozwoli to za rok mam na-
dzieję spotkamy się także, LWG z Go-
rzowa, Człuchowa i Miastka. 

[Pancerny Dwa]

XIV Motocyklowa Parada Niepodległości 
Pojezierza Drawskiego pod Patronatem Marszałek Senatu RP
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Ja z domu w Szczecinie do 
Złocieńca wyjechałam 
wczoraj, żeby dziś 
z dziadkiem poje-
chać motocyklem  
w Motocyklowej 
Paradzie Nie-

która przyje-
chała na Paradę 

Trze-
ba być Twardzie-
lem, żeby jechać 65 km 
przy temperaturze od-
czuwalnej minus 4 stopnie 
i padającym deszczu. Ale jest to coś 

wa, gdzie motocykliści złożyli kwiaty 
pod pomnikiem Pamięci Naro-

dowej, a następnie udali się 
do Lasku Arkońskiego 

w Wierzchowie, gdzie 
na rozgrzewkę zje-

dli gorącą, pysz-
ną grochówkę. 

Niepodległości 
Pojezierza Draw-
skiego.

Tylu wspaniałych, 
uśmiechniętych motocy-

klistów, którzy przyozdobili pa-
triotycznymi symbolami  swoje mo-
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Kapsuła Czasu złożona  
w 2 Brygadzie Zmechanizowanej

Czas jest wszystkim, co mamy. 
Czasu, który upłynął, nie da się 

odzyskać. Czy można zatrzymać 
chwilę, która właśnie trwa i przeka-
zać ją taką, jaka jest z całym jej ba-
gażem emocjonalnym? Właśnie ta 
refleksja pojawiła się u uczestników 
niecodziennego wydarzenia, jakim 
było złożenie Kapsuły Czasu na te-
renie 2. Brygady Zmechanizowanej 
Legionów im. Marszałka Józefa Pił-
sudskiego w Złocieńcu.

5 grudnia 2024 r. o godzinie 11:30 
specjalna atrapa łuski, która wy-
miarami przypomina tą używaną  
w czołgach T-55 o kalibrze 100 mm, 
w której zostały umieszczone przed-
mioty będące świadectwem czasów 
w których żyjemy, została złożona  
w specjalnie do tego przygotowa-
nym miejscu. Data jej ponownego 
otwarcia również nie jest przypad-
kowa, ponieważ została ustalona na 
rok 2095 kiedy to złocieniecka Bryga-
da będzie świętowała swoje 100 uro-
dziny.

Jesteśmy dumni z możliwości uczest-
nictwa w tym wyjątkowym wydarze-
niu mającym na celu zachowanie 
pamięci o dzisiejszych czasach. Kap-
suła czasu jest symbolicznym przeka-
zem naszego dziedzictwa przyszłym 
pokoleniom w kierunku zachowania 
naszej kultury i historii. Była to rów-
nież okazja do świętowania 157. uro-
dzin patrona złocienieckiej Brygady, 
pierwszego Marszałka Polski - Józefa 
Piłsudskiego, podziękowań oraz wy-
różnień.

W Kapsule Czasu umieszczono 
także materiały z Gminy Złocieniec 
tj. Biuletyn „Złocienieckie Klimaty”, 
Przewodnik Historyczny „Złocieniec - 
historia, ciekawostki, legendy” wraz 
listem autorstwa Jarosława Leszcze-
łowskiego o obecnej sytuacji w kraju, 
Europie i na świecie, który podpisali: 
Dowódca 2 Brygady Zmechanizowa-
nej, Starosta Drawski, Przewodniczą-
ca Rady Powiatu Drawskiego oraz 
Burmistrzowie i Przewodniczący Rad 
Miejskich wszystkich gmin Powiatu 
Drawskiego. Do kapsuły trafiły także 
listy napisane przez Hannę Kępińską, 
uczennicę Szkoły Podstawowej Nr 1  
i Amelię Kak, uczennicę Szkoły Pod-
stawowej Nr 3 w Złocieńcu, kilka 
zdjęć miasta Złocieńca oraz kierow-
nictwa Urzędu Miejskiego w Złocień-
cu oraz pins z flagą i herbem miasta.

Jubileusz 35-lecia powstania 
Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów w Złocieńcu
Dnia 21 listopada 2024 roku Bur-

mistrz Złocieńca Małgorzata Gło-
dek oraz Zastępca Burmistrz Jacek 
Szadzewicz uczestniczyli w uroczy-
stości obchodów Jubileuszu 35-lecia 
powstania Polskiego Związku Eme-
rytów, Rencistów i Inwalidów w Zło-
cieńcu.

W trakcie wydarzenia podsumowa-
no wieloletnią działalność związku, 
który odgrywa istotną rolę w lokalnej 
społeczności, wspierając emerytów, 
rencistów i inwalidów. Jubileusz był 
również okazją do podziękowań za 
zaangażowanie członków i działa-
czy związku w różnorodne inicjatywy. 
Podczas spotkania mieliśmy okazję 

wysłuchać przepięknego repertuaru 
muzycznego w wykonaniu chóru utwo-
rzonego z reprezentantek związku.

Jesteśmy grupą bardzo zaanga-
żowanych wolontariuszy, których 

misją jest ratowanie bezbronnych, 
skrzywdzonych i bez szans na lep-
sze życie zwierząt - głównie kotów. 

Leczymy je, uczymy jak ponownie 
zaufać człowiekowi, dajemy morze 
miłości i szukamy im wspaniałych 
domów na zawsze. Obecnie pod 
naszą opieką jest prawie 70 pod-
opiecznych i każdy z nich poszukuje 
swojej kochającej rodziny. 

Jako wolontariusze działamy cha-
rytatywnie, a utrzymanie kociar-
ni, możliwe jest tylko dzięki ludziom 
dobrej woli. Co miesiąc walczymy  
o przetrwanie, patrzymy na rosnące 
rachunki i malejące zapasy karmy  
i żwirku. Jednak nie poddajemy się, 
walczymy dla Rysia uratowanego 
przed zabiciem łopatą, Leyi ocala-
łej z wypadku samochodowego czy 
Meridy i Pioruna uratowanych przed 
utopieniem. Każda z tych istot zasłu-
guje na drugą szansę i wierzymy, że 
dzięki naszym działaniom i zaanga-
żowaniu, każda z nich będzie miała 
swój dom i ogrom miłości, na które 
zasługują. 

Jeśli masz ogromne serce, pełne 
niekończącej się empatii do braci 
mniejszych, marzysz o tym by poma-
gać i zostać wolontariuszem Fun-
dacji zapraszamy w nasze skromne 
progi, na ulicę Cieszyńską 8A w Zło-
cieńcu. 

Jeśli nie jesteś w stanie dołączyć 
do wolontariatu, a bardzo chcesz 
pomóc zachęcamy do przekazania 
1,5% podatku na naszą Fundację. 
KRS: 0000270261, cel szczegółowy: 
Anioły Zwierząt Niczyich 11010.

Fundacja Anioły Zwierząt 
Niczyich w Złocieńcu
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Cóż to za magiczny dzień! 6 grud-
nia odbył się Jarmark Bożonaro-

dzeniowy, który przyciągnął miesz-
kańców naszej gminy i nie tylko.

Urokliwie udekorowane stoiska 
oferowały różnorodne rękodzieło, 
świąteczne ozdoby oraz pyszne przy-
smaki. W programie jarmarku zna-
lazły się także występy artystyczne, 
animacje świetliczanek, a o godzinie 
16:30 blask światełek rozpalonych na 
choince rozświetlił mroźny wieczór.  
Atmosfera radości i wspólnego świę-
towania sprawiła, że wydarzenie sta-
ło się doskonałą okazją do integracji 
społeczności oraz wprowadzenia  
w świąteczny nastrój. Zapraszamy do 
obejrzenia fotorelacji :)

[zdjęcia: Elżbieta Kordek]

Jarmark Bożonarodzeniowy - fotorelacja
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O kulturze ponad granicami
W dniu 12 listopada 2024 r.  

odbyło się spotkanie 
online przedstawicieli Gminy 
Złocieniec z pracownikami wy-
działu kultury Łanowieckiego 
Urzędu Miejskiego z Ukrainy.

Rozmowy dotyczyły wymiany 
doświadczeń, spraw finanso-
wych i sposobów funkcjono-
wania ośrodka kultury, świetlic 
oraz biblioteki. Rozmawiano 
także o tradycjach, gminnych 
świętach oraz sposobach za-
angażowania mieszkańców  
w działania i rozwój kultury lo-
kalnej.

W spotkaniu uczestniczyła 
Burmistrz Złocieńca Małgorzata 
Głodek, Dyrektor Złocieniec-
kiego Ośrodku Kultury Jolanta 
Smulska oraz pracownik Urzędu 
Miejskiego w Złocieńcu Halyna 
Halaktionova.
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Listopadowe animacje w świetlicach

Listopadowe animacje upły-
nęły nam bardzo szybko, 

chociaż zima zaskoczyła to  
i tak dumnie powstawały kolo-
rowe jesienne prace plastyczne. 
Zaczynając od kolorowych prac 
kończąc dekoracjami świątecz-
nymi, aby wejść w grudzień pe-
łen energii i magii.

W świetlicy w Warniłęgu po-
wstały piękne prace w świą-
tecznej tematyce, choinki  
z papieru oraz na patyku. Dzieci 
bawiły się w berka, chowane-
go, grały w gry i układały puzzle, 
nie obyło się bez toru przeszkód 
gdzie rzucaliśmy do celu.

W świetlicy w Lubieszewie, dzie-
ci skupiły się na zajęciach pla-
stycznych, zabawach ruchowych 
z chustą animacyjną. Rozegrali 
kilka meczy w tenisa stołowego, 
obchodzili Dzień Pluszowego Mi-
sia oraz Dzień postaci z Bajek.

W świetlicy w Cieszynie zostały 
wykonane dekoracje na okna  
i ściany świetlicy. Odbyły się rów-
nież warsztaty robienia dekoracji 
świątecznych na choinkę, choin-
ki zostały wykonane z kolorowych 
sznurków. Zostały również wyko-
nane lampiony. Gry i zabawy na 
śniegu.

W świetlicy w Nowym Worowie, 
dzieci grały w uno oraz wirusa. 
Powstawały prace plastyczne je-
sienne oraz zimowe. Zajęcia zum-
by kids dla najmłodszych oraz 
odbyły się Andrzejki szkolne na 
których zostały poprowadzone 
animacje.

W świetlicy w Chlebowie dzie-
ci uczestniczyły w grach i zaba-
wach ruchowych. Odbywały 
się zajęcia plastyczne, kulinarne 
przy współpracy z KGW Bagietka. 
Został zorganizowany warsztat 
tworzenia świec sojowych i olejku 
magnezowego.

W świetlicy w Siecinie, na dniu 
otwarcia dzieci grały w gry plan-
szowe, tenisa stołowego i za-
bawy z niezastąpioną chustą 
animacyjną. Wykonanie prac 
plastycznych w głównej roli jeża. 
Powstały piękne dekoracje świą-
teczne, renifery, grinch i kartki 
świąteczne. Pozostały czas wyko-
rzystali na grach karcianych, piłki, 
hula hop oraz tańca. 

W świetlicy w Bolegorzynie, od-
był się warsztat z szycia, dzieci 
uszyły misie z okazji Dnia Misia, 
piękne kolorowe prace plastycz-
ne. Zabawa Andrzejkowa na któ-
rej odbyły się zabawy ruchowe, 
lanie woskiem oraz wróżby a na 

koniec zabawy dzieci 
zostały na słodki po-
częstunek.

W świetlicy w Bo-
browie czas upłynął 
na wielu kolorowych 
animacjach. Dzieci 
uczestniczyły w zaję-
ciach plastycznych, 
tanecznych, sporto-
wych oraz w kulinar-
nych.

W świetlicy w Starym 
Worowie, zostały zro-
bione aniołki z makra-
my, choinki z kartonu 
oraz bombki. Dzieci 
grały w państwa mia-
sta, ping ponga oraz w uno. 
Przygotowania do jarmarku Bo-
żonarodzeniowego są tworzone 
stroiki z drewna, lampiony, skrzaty 
oraz prasowanki.

W świetlicy w Rzęśnicy, dzieci 
skupiły się głównie na pracach 
plastycznych grach i zabawach 
ruchowych. Powstały piękne 
kwiaty i liście. Przygotowania do 
świąt, prace świąteczne oraz de-
korowanie świetlicy.

[A. Wieczorek]
[zdjęcia: profile       złocienieckich 

świetlic]
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Z przyjemnością ogłaszamy, że na 
początku grudnia Złocieniecki Ośro-

dek Kultury otrzymał obustronnie podpi-
saną umowę z Narodowym Instytutem 
Muzyki i Tańca z siedzibą w Warszawie 
na realizację projektu „Lokalni muzycy w 
wirtualnej przestrzeni”.

Projekt ten jest częścią Krajowego Pla-
nu Odbudowy i Zwiększenia Odporności. 
Obejmuje współpracę z lokalnymi muzy-
kami oraz specjalistami od technologii 
cyfrowych. Dzięki temu będziemy mogli 
zaprezentować dorobek artystyczny na-
szej społeczności i zwiększyć dostępność 
kultury w przestrzeni internetowej.

Za nami już intensywne próby wokalne, 
a teraz zbliżamy się do jednego z naj-
ważniejszych momentów w projekcie – 
nagrania bożonarodzeniowych utworów  
z nowymi aranżacjami muzycznymi i te-
ledysku!

Z niecierpliwością czekamy na finalny 
efekt. Trzymajcie kciuki za nas!

Przedsięwzięcie sfinansowane przez UE 
#NextGenerationEU #KPOdlakultury

[Monika Kuczyńska-Kochana]
[zdjęcie: Aga]

Lokalni muzycy w wirtualnej 
przestrzeni

Koncert Wonky Town 
Na początku grud-

nia, w sobotni wieczór 
w sali widowiskowej spo-
tkaliśmy się z Państwem  
w przedświątecznej, kameral-
nej atmosferze.

Na scenie gościliśmy zespół 
Wonky Town z mikołajkowym 
koncertem największych prze-
bojów świątecznych. Młodzi 
artyści wykonali utwory w au-
torskich, jazzowych aranża-
cjach.

Dziękujemy muzykom i go-
ściom za przyjemnie spędzony 
wieczór!

[tekst i zdjęcia: Anita Balińska]

Jesienne wspomnienie…
To były piękne chwile spędzone 

z ludźmi, którzy podobnie jak ja 
cenią sobie spokój, ciszę i czer-
pią inspirację z natury. Spotyka-
liśmy się w każdą sobotę, zaraz 
po wschodzie słońca. Fotografo-
waliśmy jakie zmiany zachodzą  
w przyrodzie na przełomie dwóch 
miesięcy.

Październik powitał nas wspa-
niałą atmosferą w której królował 
kolor i poranne mgły, a piękne 
światło czarowało przestrzeń na 
każdym kroku. Listopad, jak przy-
stało na ten miesiąc wprowadził 
trochę nostalgii. Dla niektórych 
osób może wydawać się ponu-
ry, ale nic bardziej mylnego wy-
starczy wybrać się do lasu, żeby 
przekonać się jak nadal jest kolo-

rowo, a opady deszczu, czy mgły 
dodają tajemniczości, przez co 
fotografowany krajobraz tylko 
zyskuje. Nasza grupa poznawała 
nowe plenery, tworzyła ciekawe 
kadry i pamiętała jak ważne jest 
światło w fotografii.

Jeśli lubisz piesze wędrówki  
i chcesz wzbogacić swój warsztat 
fotograficzny o ciekawe tematy 
zapraszam.

[Elżbieta Kordek]




